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de l’autenticitat de la publicitat. Vinaròs agraeix 
totes les col·laboracions, però adverteix que 
els originals a les diferents seccions no podran 
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Torna la Volta al Llagostí

Reconeixement a Carles Santos Amics de Vinaròs recorda Vicente Valls

Sebastián Forner guanya la Panàfrica
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ACTUALITAT

El alcalde, Juan Bautista Juan, ha trans-
mitido a la Conselleria d'Educació, en 
una reunión mantenida el lunes con el 
director general de Ordenación y Cen-
tros Docentes, Rafael Carbonell, a la 
que también asistieron el diputado au-
tonómico Mariano Castejón  y el edil de 
Educación Luis Adell, que Vinaròs “no 
va a consentir” que la sede de la Escue-
la Oficial de Idiomas no se ubique final-
mente en la capital del Baix Maestrat y 
lo haga en Benicarló, como ha anuncia-
do el alcalde, Marcelino Domingo. 
“No nos parece sensato que, por ca-
pricho y en un tiempo relativamen-
te corto, haya otras pretensiones 
de otros municipios, lícitos pero sin 
peso específico ni argumentos como 
para elevar esta pretensión a un 
compromiso”, dijo Juan refiriéndose 
a la “candidatura” de Benicarló para 
albergar la sede. 
“Vinaròs no sale para decir que tam-
bién quiere un conservatorio o un 
palacio de congresos. Entendemos 
que las cuestiones comarcales están 
para tener en cuenta las negociacio-
nes y trámites que se han llevado, y 
si Vinaròs ha estado luchando desde 
el principio para tener esta sede, no 
es coherente que ahora se cumpla la 
satisfacción de otros”, prosiguió.
Juan aseguró que la visita a la Con-
selleria fue aprovechada para “trasla-
dar nuestra inquietud, preocupación 
y reclamación dado que, tanto por el 
ámbito político como por el ámbito 
argumental, Vinaròs debe desarrollar 
esta infraestructura”. 
Según el primer edil, “con inde-
pendencia de que haya sintonía 
política y de ideologías con otros 

municipios, Vinaròs no va a con-
sentir que esta instalación no esté 
en nuestra localidad. Lo digo así 
de rotundo, con toda lealtad, sin-
ceridad y sin buscar confrontacio-
nes. Si esto comporta que el nivel 
de exigencia de esta corporación 
sea más alto, será más alto, pero 
Vinaròs no renunciará a exigir esta 
sede”, subrayó.
Juan recordó que Vinaròs fue el pri-
mer municipio en reclamar y poner 
en marcha un aulario para impartir 
clases de idiomas, y que la infraes-
tructura ya fue comprometida en un 
momento determinado. “Otra cosa es 
que no haya previsión para la cons-
trucción, para la edificación como 
tal, pero sí sus sedes, y ésta debe 
posicionarse en Vinaròs, porque ha 
hecho los esfuerzos desde el primer 
día”, indicó. Estos argumentos, según 
Juan “están reconocidos por parte de 
todos, también por parte de la Con-
selleria, y son más que suficientes”.  
Respecto al posible síntoma de que 
Benicarló sea finalmente la sede, ya 
que en este curso se puede hacer el 
grado superior de inglés en Benicarló 
mientras que en Vinaròs se ha 
eliminado la enseñanza del francés, 
Juan considera que tan solo se trata 
de “un matiz para hacer los aularios 
más eficientes” pero que “en absoluto 
es un paso más para obtener la sede, 
no tiene más trascendencia”.

Conservatorio
También se refirió Juan a la reunión 
mantenida con el Ayuntamiento de 
Benicarló, dado que las dificultades 
económicas obligaron al consistorio 

vecino a afrontar la gestión del con-
servatorio de música a pedir ayuda 
económica a los ayuntamientos con 
alumnos estudiando música allí. “Lo 
veo complicado, difícil por muchas 
cuestiones. Entiendo que todos te-
nemos derecho a obtener la titula-
ción del estudio que quiera pero en 
esta línea nos veríamos obligados a 
subvencionar a cualquier estudiante 
donde sea”, dijo, añadiendo que el 
Ayuntamiento de Vinaròs “no puede 
soportar una carga financiera de este 
tipo y creo que lo que tiene que hacer 
Benicarló es presionar a la administra-
ción autonómica para que las ayudas 
lleguen donde correspondan”.

Centros educativos
Plantear en qué plazos se encuentran 
infraestructuras educativas vitales 
para el municipio, como son el quinto 
colegio y la ampliación del IES Vila-
plana, fueron otros de los principales 

motivos de la visita a la Conselleria.
Respecto al quinto colegio, Juan ase-
guró que se encuentra en la misma 
situación que otros que están consi-
derados prioritarios, pero que desde 
la Conselleria no se comprometieron 
en plazos dada la difícil situación 
económica. “El director general fue 
muy claro y sincero, y nos aseguró 
que en toda la Comunidad Valencia-
na hay 8 o 10 prioridades en cuanto 
a poner en marcha nuevos colegios 
en esta legislatura, y el de Vinaròs 
no está más atrasado que el de otras 
poblaciones. Están todos en la mis-
ma situación, en el mismo punto de 
tramitación y así lo pudimos com-
probar. Además, el aulario del quinto 
colegio es incluso anterior al de otros 
municipios”, destacó. 
Respecto a la ampliación del IES José 
Vilaplana, dijo que en los terrenos se 
ha hecho una ocupación forzosa pero 
que la tramitación no está concluida.

Juan también se reunió con el director general 
de Puertos, Carlos Eleno, para conocer el estado 
de tres cuestiones básicas como el desarrollo 
de la zona portuaria de acuerdo al plan de usos, 
la estación de autobuses y la adecuación de la 
zona que abarca la playa del Clot.
Respecto a esta última, Juan recordó que 
existe un tramo que en su día no se autorizó a 
adecuar, por lo que se pidió hacer la actuación 
englobada dentro del ámbito del puerto. “Nos 
dijo que no había problema, por lo que haremos 
la petición oficial desde el Ayuntamiento para 
dar cobertura y servicio a toda la conexión entre 
la costa sur y el casco urbano en lo que a acera 
y alumbrado se refiere, y dar así continuidad a la 
zona” indicó Juan.
Por otro lado, respecto a la estación de auto-
buses que debe ubicarse en el PAI de Merca-
dona, “se nos apuntó la dificultad económica 

de la administración autonómica y también se 
nos dijo que en cartera hay cuatro proyectos 
similares que, junto con el de Vinaròs, se debe 
estudiar la viabilidad de ponerlos en marcha 
antes de final de año y buscar el modelo ade-
cuado para materializar esta infraestructura”. 
Juan apuntó que la estación de autobuses es 
importante para un municipio de las dimen-
siones de Vinaròs y aseguró que la Conselleria 
“es consciente de esta necesidad”. “Como mí-
nimo sabremos antes de final de año en qué 
plazos nos podemos ceñir dentro de esta le-
gislatura”, señaló. 
Finalmente, respecto a las obras del puerto, el 
primer edil recordó que la actividad pesquera 
está pendiente de cuando se desarrolle la lon-
ja para poder hacer el traslado. Falta también 
el traslado del varadero “aunque es inminen-
te” y acabar la ejecución de la fase pesquero-

industrial. Eleno planteó poner en marcha un 
modelo conjunto de todas las gestiones por-
tuarias “porque tan necesaria es la reubica-
ción de la lonja como las futuras instalaciones 
náutico-deportivas”. “Eleno se comprometió a 
presentar planos de cómo quedaría definido 
antes de finalizar el año, y con esto nos damos 
por satisfechos”, concluyó Juan. 

Juan pide que la sede de idiomas se instale en Vinaròs “por argumentos” 
y no “por capricho” en Benicarló

X.Flores 

Reunión con la dirección general de Puertos
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ACTUALITAT

El Patronat de Turisme de Vinaròs informa que 
durant el mes d’agost el percentatge d’ocupació 
hotelera que ha tingut la localitat de Vinaròs ha 
estat d’un 97%, 6 punts percentuals per damunt 
de les dades de l’any anterior. 
Pel que fa a la Tourist Info Vinaròs el nombre de 
visitants i consultes s’ha incrementat sensiblement 

envers l’any anterior ja que hi ha hagut un augment 
del 13%, igual que en el mes de juliol. Entre 
els augments més significatius de visitants cal 
destacar l’augment del turisme aragonés pel que 
fa al públic d’origen espanyol i quant a l’estranger, 
els augments més rellevants han estat en el públic 
britànic, holandés i francés. 

La regidora de Turisme de l’Ajuntament de Vinaròs, 
Elisabet Fernández Millán ha mostrat la seua 
satisfacció per aquests resultats i ha declarat a 
aquest mitjà: Finalment hem pogut constatar el 
que esperàvem, ja que les dades turístiques d’aquest 
estiu han estat força satisfactòries en tots els àmbits 
turístics de la ciutat. 

- El percentatge d’ocupació hoteler ha estat d’un 97%

- Es destaca l’augment de visitants aragonesos, francesos, britànics i holandesos a la Tourist Info Vinaròs

La ciutat registra un gran augment de visitants durant el mes d’agost

Redacció

Les obres del Pla Bàsic d'Accessibilitat de Vinaròs 
van sobre els terminis previstos i Cocemfe 
Maestrat ha mostrat la seua satisfacció. El Pla 
actua sobre l'acondicionament i reforma de les 
dotacions urbanístiques de tot el municipi i els 
edificis públics de Vinaròs. L'objectiu de les obres, 
que s'emmarquen en el Plan Confianza, és ajustar 
els itineraris per als vianants, construir rampes 
alternatives a les escales, disposar ascensors 
i aparcaments per a persones amb mobilitat 
reduïda, alcorques de protecció i facilitar la 
mobilitat i l'autonomia. Les actuacions, que tenen 
un termini d'execució de vuit mesos, milloraran 
l'accessibilitat de tots els ciutadans, facilitant l'ús 
dels edificis públics i de l'entorn urbanístic d'una 
forma més autònoma, segura i confortable. Des 
de l'Ajuntament també s'està treballant per a crear 
la comissió de seguiment del Pla, com demana 
Cocemfe Maestrat. La dispersió d'aquests treballs, 
que pertoquen a pràcticament tot el municipi és 
una de les dificultats. En aquests moments s'està 
actuant en diversos edificis municipals, com l'antic 
col·legi Sant Sebastià, en el passeig marítim, on 
s'estan realitzant dos grans rampes amb replanell 
de descans. També s'estan realitzant lavabos 

adaptats en l'Ajuntament, instal·lant ascensors a 
la Casa de la Cultura i diverses actuacions en els 
antics Serveis Tècnics municipals, on es dotarà 
a l'edifici d'ascensor, una rampa, videoporter i 
lavabos adaptats. A més, s'ha començat a actuar en 
els rebaixos de voreres –n'hi ha previstos al voltant 
de 400- millorant-ne els actuals i creant-ne de nous. 

Millores 
Aquestes actuacions faran de Vinaròs la ciutat més 
accessible de tota la província, com  destaca el 
president de Cocemfe Maestrat, Manolo Celma. A 
pesar d'això, Celma ha demanat incloure algunes 
actuacions que considera imprescindibles i 
que no estan contemplades en el Pla. Unes 
actuacions que millorarien del tot l'accessibilitat 
en el municipi. Entre elles, realitzar rampes a 
l'exterior de l'Hospital, desmuntar les graderies 
petites del pavelló municipal i construir allí dues 
dependències per a guardar material esportiu, i 
la disposició d'un ascensor exterior en l'ermita, a 
més de crear en aquest entorn una ruta accessible. 
D'altra banda, Cocemfe Maestrat considera que el 
renovat passeig té certes mancances que haurien 
de millorar-se quant a accessibilitat es refereix. “Hi 

ha desnivells en diversos llocs i s'han creat algunes 
barreres, a més de faltar accessos a la platja, ja 
que se'ns va prometre que n'hi hauria un cada 50 
metres i no és així”, assegura Celma. 

Turisme accessible 
Cocemfe Maestrat també ha proposat a la Regidoria 
de Turisme i Platges que estudiï la futura creació d'un 
Club de Producte amb la denominació “Turisme 
Accessible, turisme per a tots” i que s'impulsi un 
Pla d'Accessibilitat Turística. Atès que en la localitat 
s'estan executant les obres del Pla d'Accessibilitat, 
això, segons Cocemfe, ha de ser aprofitat també en 
matèria turística. “Ja no es pot concebre un turisme 
de qualitat, quan aquest no està a l'abast de tots, el 
turisme de qualitat ha de ser accessible a tots” va 
indicar el president de Cocemfe Maestrat, Manolo 
Celma. Des de Cocemfe Maestrat estan convençuts 
que si es dissenya el Pla i es crea aquest Club de 
Producte “contribuirem a incrementar el nivell de 
sensibilització i conscienciació dels empresaris i 
de les destinacions turístiques de la nostra ciutat 
sobre la importància de considerar el turisme 
accessible en la planificació i gestió turística dels 
seus establiments”. 

Les obres del Pla van sobre els terminis previstos i situaran a Vinaròs com la ciutat més accessible de la província 

Cocemfe Maestrat proposa al Patronat de Turisme la creació del Club de Producte “Turisme accessible” 

Vinaròs treballa per convertir-se en el municipi més accessible de la província

X.Flores

Manolo Celma i Ramon 
Meseguer van guiar-nos per les 
obres d'accessiblitat. Asseguren 

que Vinaròs serà la ciutat més 
accessible de província, però 

calen encara algunes millores. 
Al passeig marítim, per exemple, 

reclamen més accessos al mar, 
i a l'ermita un ascensor extern i 

una ruta accessible
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Intervindran:

Elisabet Fernández Millán, 
regidora de Turisme de l’Ajuntament de Vinaròs

Lluís Pujol Marco, gerent de l’Associació Espanyola de 
Destinacions per a la 

Promoció del Turisme Gastronòmic-Saborea España

Més informació:
Patronat de Turisme de Vinaròs. Tel.: 964455253

Vinaròs té una important cita 
gastronòmica dilluns que ve. Deu 
seran els restaurants participants 
en aquesta nova edició del 
“Concurs de cuina aplicada al 
llagostí”, el producte estrella de la 
gastronomia vinarossenca. 
El remodelat Mercat municipal 
situat a la plaça Sant Agustí serà 
l'escenari d'aquest esdeveniment, 
per al qual hi han hagut un total 
de 38 sol·licituds de participació 
procedents de diferents punts 
de la geografia espanyola. D'ells 
s'han triat una desena, després 
d'haver passat un procés de 
selecció en el qual s'ha tingut en 
compte la qualitat i elaboració de 
la recepta i, atès que el concurs 
té un important caire turístic, 
també s'ha intentat que de cada 
comunitat autònoma no hi hagi 
més d'un participant, per donar-
ne màxima reprsentativitat. Així, 
participen restaurants procedents 
d'Astúries, Cantàbria, Castella-Lleó, 
Castella-la Manxa, Madrid, Murcia, 
Catalunya, Canàries, Illes Balears i 
de la Comunitat Valenciana. 
El jurat constarà de cinc membres. 
El seu president serà el prestigiós 
cuiner de Xàtiva Vicente Patiño, 
mentre que com a vocals estaran 
Javi Antoja, José Aguilar, Salvador 
García i el vinarossenc Rafael 
Chaler. La jornada gastronòmica 
s'iniciarà a les 17 hores amb 
l'elaboració de les receptes en el 
renovat Mercat. 

Una cuina en directe que es 
perllongarà fins a les 19 hores. 
De 19 a 20 hores tindrà lloc la 
deliberació del jurat i a les 20:30 
hores està previst el lliurament 
de premis. Durant la tarda, el 
restaurant Bergantín, guanyador 
de la segona edició del Tapa 
Tour, oferirà la tapa guanyadora 
i un got de vi al preu de 3 euros. 
També l'empresa de conserves 
artesanes Coarvi de Vinaròs hi serà 
present amb una mostra dels seus 
productes. El Concurs nacional 
de cuina aplicada al llagostí, tal 
com es ve desenvolupant des 
de l'any 2003, recupera les velles 
essències d'aquest esdeveniment 
que va deixar de realitzar-se en la 
dècada dels anys 70, i que tracta 
d'incentivar noves tendències 
culinàries a Vinaròs. 
El concurs oferix tres premis. El 
primer és de 1000 euros, Llagostí 
d'or i diploma, el segon 500 euros, 
Llagostí de plata i diploma i el tercer 
300 euros, Llagostí de bronze i 
diploma. El dijous 15 de setembre, 
a la Biblioteca municipal, tindrà 
lloc una nova edició del "Llagostí 
divertit", a càrrec del cuiner Juanjo 
Roda, una demostració lúdica per 
a xiquets i xiquetes de 5 a 10 anys, 
amb l'objectiu que coneguin els 
productes típics vinarossencs i 
com es cuinen. La inscripció, atès 
que les places són limitades, ha 
de fer-se a l'Oficina d'Informació i 
Turisme.

Dilluns se celebra el 'Concurs nacional de cuina aplicada al 
llagostí', l'estrella de la gastronomia vinarossenca 

Un membre del jurat serà un restaurador de Vinaròs 

Deu propostes de tota Espanya 
cuinaran el llagostí de Vinaròs 

X.Flores

Dijous, 22 de setembre 
a les 18:00h a la 

Biblioteca municipal

Dirigida a 
tot el sector 
turístic local

Presentació pública del Projecte 
Saborea España a Vinaròs

La regidora 
de Turisme i 

Platges, Elísabet 
Fernández i el 

técnic de Turisme, 
Gabi Quesada, 

van presentar el 
concurs
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ACTUALITAT

El alcalde de Valladolid, Javier León de la Riva; el 
director general de Turespaña, Antonio Bernabé, y el 
presidente de la Federación Española de Hostelería 
(FEHR), José María Rubio, han presentado en Valladolid 
los resultados de las últimas sesiones de trabajo que 
Saborea España ha venido celebrando en diversas 
ciudades estos últimos meses, y que durante la jornada 
de hoy serán refrendadas por todos los miembros del 
Club de Producto Saborea España.
  Concretamente, se han presentado las  líneas estra-
tégicas en las que Saborea España pretende trabajar 
para liderar el desarrollo del turismo gastronómico. 
Tras un completo proceso de análisis y debate en el 
que se han mantenido reuniones en Barcelona, Valla-
dolid, València y Madrid, los responsables técnicos del 
Club de Producto han desarrollado las nuevas líneas 
estratégicas que Saborea España tiene previsto llevar 
a cabo durante los próximos años. Las líneas se enmar-
can en cuatro grandes objetivos estratégicos que son:
. Consolidar una estructura de gestión  que permita 
conseguir los objetivos propuestos, siguiendo las 
estrategias elegidas y contando con la implicación de 
los socios.
. Desarrollar potentes herramientas de marketing de 
forma planificada.
.  Llegar a ser una plataforma de producto sostenible. Que 
potencia las experiencias gastronómicas auténticas, 
vinculadas al territorio, a los sabores autóctonos y a 
nuestra riqueza gastronómica y cultural.
. Conseguir que Saborea España se identifique dentro 

y fuera de nuestras fronteras con un sello de referencia 
de destinos y experiencias de turismo gastronómico.
Algunos de los proyectos en los que Saborea España 
prevé trabajar en el futuro son:
. Desarrollo de una Red de espacios gastronómicos en el 
extranjero. Espacios donde el visitante podrá degustar 
y adquirir propuestas gastronómicas españolas y 
conocer sus territorios origen de elaboración.
. Fomentar  la tapa como patrimonio gastronómico 
español. Conseguir un reconocimiento nacional y/o 
internacional de la tapa a través de la celebración anual 
de un día dedicado a este producto de origen español, 
con una programación cultural y festiva vinculada al 
hito en todos los destinos de Saborea España.
. Apoyo a iniciativas que desarrollen propuestas eno-
gastronómicas coherentes con la filosofía de Saborea 
España: gastronomía auténtica vinculada al territorio.
. Desarrollo de una  plataforma de comercialización 
propia. En colaboración con los principales operado-
res online, Saborea España está desarrollando su pro-
pia plataforma de difusión y comercialización de expe-
riencias gastronómicas.
. Foros de intercambio de experiencias  entre los 
destinos de Saborea España. Celebración de 
sesiones de trabajo enfocadas para el intercambio de 
experiencias de los destinos de Saborea España y la 
identificación de buenas prácticas a nivel nacional e 
internacional.
Por orto lado, se ha comentado también la excelente 
relación que Saborea España está manteniendo con un 

conjunto de instituciones y organismos que participan 
de manera directa o indirecta en el ámbito del turismo 
gastronómico. Estos son la red de Paradores, que ya es 
socio de Saborea España como socio institucional, el 
Instituto Cervantes, el MARM, la RTVE e instituciones 
financieras como Bankia...
Por último, desde la FEHR se ha valorado muy 
positivamente la presencia de Saborea España 
en la próxima  cumbre de turismo de la CEOE  que 
tendrá lugar el próximo 18 de octubre en Madrid. 
En esta cumbre Saborea España tiene previsto 
presentar su nueva plataforma de comercialización 
de experiencias gastronómicas  en la que lleva 
trabajando algunos meses. 
La Asociación  Saborea España  está compuesta  por 
cuatro entidades de ámbito nacional e  internacio-
nal:  FEHR  (Federación Española de Hostelería),  Aso-
ciación Española de Destinos para la Promoción del 
Turismo Gastronómico, Euro-Toques  (organización 
europea de cocineros compuesta por chefs de gran 
prestigio) y Facyre (Asociación de Cocineros y Reposte-
ros de España) y presidida por el chef Pedro Subijana.
Recientemente, además, se ha incorporado como 
socio institucional la red de Paradores. El trabajo en 
red de los cuatro socios ha permitido el nacimiento 
de Saborea España, con un objetivo común: potenciar 
el papel de la gastronomía como atractivo turístico y 
la colaboración público-privada, transformando los 
productos gastronómicos en experiencias turísticas 
únicas y especializadas.

Saborea España presenta en Valladolid sus líneas estratégicas para los próximos años
A través de 49 proyectos, la red formada por 20 destinos, entre los que se encuentra Vinaròs, liderará el desarrollo del turismo gastronómico 
en España en los próximos años.

La concejala de Gobernación del Ayuntamiento 
de Vinaròs, Mar Medina, ha informado sobre los 
trabajos realizados durante los meses de julio y 
agosto por la Brigada municipal en coordinación 
con la Policía Local con el objetivo de mejorar la 
seguridad vial del municipio.
En total son más de 50 las acciones que se han 
desarrollado, y que tal y como informaba Medina, 
“son actuaciones que no podían esperar más a 
desarrollarse, como la instalación de espejos en 
numerosos cruces de la ciudad, el pintado de 
señalización vial horizontal en la costa norte y 
sur y la implementación de nuevas señales que 
favorecen el tráfico rodado”.

Medina indicaba que “todas estas acciones 
han sido realizadas por el propio personal mu-
nicipal siguiendo los informes y recomenda-
ciones de la Policía Local, que ha realizado un 
trabajo intensivo en este aspecto durante los 
meses de verano”.
Entre las acciones destacadas la edil ha remarcado 
que “se han colocado casi 30 nuevas señales y se 
han pintado nuevos pasos de peatones en los 
lugares donde se ha considerado conveniente; 
se han instalado ya más de 10 nuevos espejos en 
cruces con baja visibilidad, en los que además se 
ha modificado la ubicación de los contenedores 
de basura para una mayor seguridad vial”.

Durante este mes de septiembre se continua-
rán los trabajos en este sentido por lo que 
Medina anunciaba que “poner el Ayuntamien-
to al servicio de los ciudadanos pasa también 
por estas pequeñas acciones que facilitan el 
día a día de los vinarocenses y a eso nos va-
mos a dedicar con todo nuestro esfuerzo y 
trabajo diario”.
Para finalizar, Medina señalaba que “queremos 
que los ciudadanos nos informen de posibles 
deficiencias en la señalización o en la calzada, 
sabemos que no podemos llegar a todas partes y 
por eso queremos que los ciudadanos nos ayuden 
a mejorar día a día nuestra ciudad”.

El Ayuntamiento de Vinaròs ha realizado más de 50 actuaciones durante julio y 
agosto para mejorar la seguridad vial 

L’Ajuntament de Vinaròs s’ha sumat al programa 
Llars Verdes que promou el Centre d’Educació 
Ambiental de la Comunitat Valenciana, i que té 
com a objectiu sensibilitzar als ciutadans sobre les 
repercussions ambientals dels seus comportaments 
quotidians en la seua vivenda, respecte al consum 
d’energia, aigua i gestió de residus. 
L’objectiu de fons del programa és incorporar 
a les activitats diàries de la casa hàbits 
sostenibles. Per això, les famílies que s’apunten 
al programa rebran trimestralment tallers 

pràctics i sessions formatives que els donaran 
eines per a reduir els consums d’aigua i energia 
elèctrica. Una vegada finalitzada la participació 
al programa, que té una durada d’1 any, a 
través de les factures es calcularà la reducció 
del consum aconseguit per cada família. Una 
reducció que permet un estalvi econòmic a les 
arques familiars, i una reducció de la despesa 
de recursos finits com l’aigua o la llum.
A partir del 15 de setembre i fins el 15 d’octubre, 
les famílies de Vinaròs interessades en participar 

en aquest programa poden passar-se per les 
dependències de Serveis Tècnics per a formalitzar 
la seua inscripció. L’alcalde de Vinaròs, Juan 
Bautista Juan, ha destacat que “les famílies 
participants en este programa de la Generalitat 
Valenciana tindran accés a reunions formatives de 
caràcter pràctic i demostratiu, a través de les quals 
coneixeran que si adopten nous comportaments 
a la llar, poden contribuir a estalviar en les seues 
factures d’aigua i llum a més a més de contribuir a 
mitigar els problemes ambientals”. 

Los trabajos realizados por la Brigada municipal están coordinados con la Policía Local 

L’Ajuntament de Vinaròs se suma al programa Llars Verdes amb la finalitat de 
promoure l’educació ambiental
A partir del 15 de setembre les famílies vinarossenques interessades podran formalitzar la seua inscripció en el programa
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El Ayuntamiento de Vinaròs y el Servicio 
provincial de Costas han acordado no ejecutar  
el actual proyecto de ampliación de la Oficina 
de Turismo, que contemplaba la construcción 
de una nueva caseta contigua a la ya construida. 
El gobierno local, que se reunió con Costas el 
jueves, quiere, eso sí, que se modifique la caseta 
realizada pero de otra forma a la proyectada, de 
manera que se garantice que Vinaròs mantenga 
el distintivo Q de calidad, un requisito que 
la actual Oficina de Turismo construida no 
cumple. “La ampliación de la Oficina no es un 
ningún capricho. Es necesaria para dar un buen 
servicio al cliente y mantener el distintivo Q 
de Calidad que tenemos”, dijo ayer la edil de 
Turismo y Playas, Elisabet Fernández. 
Así, el equipo de gobierno ha propuesto a 
Costas ampliar la actual Oficina de Turismo 
haciéndola más grande mediante superficies 
acristaladas, más acorde e integrada con el 
diseño del paseo marítimo. A todo ello, quien 
tiene la última palabra es el arquitecto de la 
obra, Vicent Guallart, que es quien debe diseñar 
y autorizar este nuevo proyecto, según informó 
la edil de Turismo y Playas.
Desde que se empezó a construir, la nueva 
Oficina de Turismo no ha gustado ni a 
ciudadanos ni a políticos, ya que Costas no 

ejecutó el proyecto inicial por problemas 
económicos. “A todos nos sorprendió, porque 
en nada tenía que ver con el proyecto”, recordó 
Fernández.

Otras actuaciones
La reunión sirvió para abordar actuaciones del 
Ministerio pendientes en la localidad y otras 
mejoras en la fachada marítima vinarocense. 
Entre ellas, la posibilidad de delimitar claramente 
el renovado paseo de la playa, algo que sería 
útil a las personas con problemas de visión. 
También se pidió solucionar definitivamente el 
funcionamiento de los lava-pies o la adecuación 
de la rampa que divide la playa del Fortí con la 
de Fora Forat. Otras reivindicaciones fueron 
la señalización de las salidas de emergencia 
hacia el túnel subterráneo y dar celeridad 
a la construcción de los nuevos espigones, 
necesarios para minimizar el efecto de los 
temporales.
El gobierno local también pidió que se estudie la 
posibilidad de instalar una pequeña isleta para 
los vehículos en el paseo antes de la entrada del 
túnel y la revisión de toda la costa vinarocense, 
afectada por problemas de regresión en varios 
tramos, sobre todo en la Costa Norte, donde 
existen tramos de urgente actuación.

El gobierno local quiere una ampliación más acorde e integrada con el paseo

Vinaròs y Costas acuerdan descartar el actual proyecto de ampliación de la Oficina de Turismo 

Fernández destacó que la nueva Oficina de Turismo 
se ampliará, pero más acorde al paseo
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El domingo 18 de septiembre la Asociación de 
Comerciantes de Vinaròs, en colaboración con 
el Ayuntamiento, volverá a ofrecer una nueva 
edición de “Les botigues al carrer”. Esta es la 21 
edición de esta iniciativa que cumple ya 10 años 
de éxito comercial, puesto que es una importante 
oportunidad de comprar productos de calidad 
a precios muy reducidos. Un total de 43 tiendas 
saldrán en esta ocasión a la plaza parroquial, la calle 
Mayor y la plaza San Agustín. La edil de Comercio, 
Amparo Martínez ha destacado la importancia de 
este tipo de iniciativas para dinamizar la economía 
local e informó que junto con la Asociación de 

Comerciantes se está trabajando conjuntamente 
en otras campañas de próxima puesta en marcha. 
Por su parte, la presidenta de la Asociación de 
Comerciantes, María Ángeles Pereda, indicó que 
esta es una buena oportunidad para que se sumen 
más comercios a la asociación, actualmente 
integrada por alrededor de un centenar de 
empresas, y destacó que esta es una iniciativa 
dirigida a gente de toda la comarca.
Por otro lado, Pereda indicó que las ventas de la 
campaña de verano han bajado en general, pero 
apuntó que las rebajas han sido buenas y han 
paliado en parte esta bajada.

Nueva edición de “Les Botigues al carrer” el domingo 

Els restaurants Bergantín, Rafel lo Cirstalero i 
Catering Maestrat, amb el suport del Patronat 
de Turisme de Vinaròs, dedicaran unes jornades 
gastronòmiques al tradicional ranxo mariner de 
Vinaròs. Així, del 20 de setembre al 2 d'octubre, 
aquests tres restaurants oferiran tres complets 
menús al preu de 25 euros, amb l’IVA inclòs. Les 
jornades van ser presentades en el marc del 
port de Vinaròs dimarts passat, amb l'assistència 
de la regidora de Turisme i Platges, Elisabet 
Fernández i els representants dels tres restaurants 
participants en les jornades. El restaurador Rafael 
Chaler va apuntar que la intenció de les jornades 
és “recuperar i donar a conèixer receptes que a 
Vinaròs han estat molt populars però que moltes 
d’elles es perden amb el pas del temps”.

Els restaurants Bergantín, 
Rafel Lo Cristalero 
i Catering Maestrat 
dediquen unes jornades 
gastronòmiques al 
ranxo mariner 

X.Flores

El restaurant “El Langostino de 
Oro” celebra durant tres dissabtes 
consecutius, els dos últims de 
setembre i el primer d’octubre, 
un especial sopar de maridatge i 
cata de vins de Castelló i València, 
en colaboració amb la Generalitat 
Valenciana. El restaurador Salvador 
Alcaraz ha destacat que la millor 
forma de tastar bons vins és 
acompanyar-los amb un menú a la 
seua alçària, per això ofereix plats tan 

selectes com  el gratinat de verdures 
a la salsa de bolets i  els canelons de 
mar i muntanya, a banda de pastís de 
verdures i “vermut de bicicleta”, a més 
d´un postre tan exquisit con “mojito” 
de fruits del bosc amb bombó 
d´avellana. Cada plat se serveix amb 
un diferent vi, fins a quatre varietats 
i el client, en acabar es pot endur la 
casa la copa on els ha begut, on està 
gravat el logotip de la Generalitat 
Valenciana.

El Langostino de Oro proposa sopars especials de maridatge i cata de vins

E.Fonollosa/X.Flores
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El portaveu municipal del PSPV-PSOE a Vinaròs, 
Jordi Romeu, ha anunciat que els socialistes 
presentaran una moció al Ple de setembre que  
instarà a totes les forces polítiques a que donen 
suport al corredor mediterrani.
La moció, que es presentarà en diferents consistoris 
de la província, es dirigeix a la Comissió Europea 
sol·licitant que el corredor mediterrani s'inclogui 
en el Xarxa Central Transeuropea. També insta al 
president del govern i al Ministeri de Foment perquè, 
d'acord al seu compromís polític, realitzin les accions 
necessàries perquè la infraestructura sigui una 
realitat i que s'actuï destinant inversió i fent possible 
el canvi d'ample de vies abans del 2020. Romeu 
també va qualificar d’alarmistes les declaracions de 
l’equip de govern sobre la situació econòmica del 
consistori vinarossenc, i va lamentar que el govern 
local no hagués informat de que la Diputació va 
ingressar el 31 d’agost la quantitat corresponent a 
les contribucions de l'IBI. Per concloure, va indicar 
que el PP “no ha fet cap proposta quan falten pocs 

dies per a que complisquen els 100 dies de govern”.

Candidats
D'altra banda, dilluns hi va haver reunió entre els 
membres del PSPV-PSOE de Vinaròs i el coordinador 
electoral del PSPV, Ximo Puig, per abordar l'inici del 
procés d’elecció dels candidats provincials per a les 
pròximes eleccions generals, donat que el dia 14 és 
el termini màxim en què les diferents agrupacions 
poden fer propostes a la Secretaria provincial 
de persones disponibles per formar part de les 
candidatures, tant al Congrés com al Senat. 
Puig va apuntar que comencen “uns mesos 
trepidants políticament parlant” i va reconèixer la 
delicada situació en què es troba el país. “Davant 
d'això cal plantar cara a aquesta situació i veure 
quina és la millor eixida a esta crisi global i diferent 
a les anteriors", va apuntar. El coordinador electoral 
va emfatitzar que cal encertar en les mesures 
per què la crisi actual “no porti a una situació de 
deteriorament de tot el que hem guanyat en 

matèria social”.  Puig va apostar per mantindre 
“els dos pilars fonamentals, com són l’educació 
per a tots i de qualitat, i la sanitat universal sense 
copagament, perquè el copagament fomenta 
la desigualtat". A més, va fer una crida a treballar 
conjuntament amb el PP per sortir de la crisi, 
criticant que “Rajoy no ha fet cap proposta i ha lligat 
el seu futur i el seu èxit al desastre dels espanyols”.
Respecte al candidat Alfredo Pérez Rubalcaba, 
Puig va assegurar que "tenim el millor candidat i 
sabem que és possible la remuntada”.

Ximo Puig assegura que Rubalcaba “és el millor candidat” a les Generals del 20-N

El PSPV-PSOE de Vinaròs presentarà al Ple una moció sobre el corredor mediterrani
X.Flores

X.Flores

El PVI ha demanat a l’equip de govern que done 
celeritat a la tramitació i impulse el polígon 
industrial de les Soterranyes. El portaveu de la 

formació, Carlos Roger, ha apuntat que cal que el 
govern local inicie quan abans la seua execució i els 
contactes amb possibles empreses interessades, ja 
que consideren aquesta infraestructura “vital” per 
al futur del municipi. “És molt important que tots 
anem a una per desenvolupar el polígon, perquè 
és clau per al desenvolupament econòmic del 
nostre poble”, va dir Roger.
Aquesta és una de les mesures que el PVI proposa per 
poder fer front a la crisi econòmica, a més d’anunciar 
que presentarà per escrit propostes per obtenir 
disponibilitat econòmica, com que l’Ajuntament es 
face càrrec de la gestió tributària, el que, segons Roger 
“suposaria un estalvi de 550.000 euros”, la revisió de 
les taxes d'impostos que es rebran per instal·lar la 
planta de gas del projecte Castor, o cobrar a empreses 

com la de la ITV situada en terrenys municipals, entre 
d’altres. Roger va qualificar les mesures d’austeritat 
proposades pel govern com “de bona voluntat”, però 
va indicar que “són massa teòriques” i en va demanar 
més concreció. 
Roger també va subratllar que el PVI està disposat 
a treballar i col·laborar amb l’equip de govern pel 
bé del poble. 
D’altra banda, Maria Dolores Miralles va fer 
balanç dels tres mesos de govern i va assegurar 
que totes les actuacions del PP “han perjudicat 
als vinarossencs”. Entre elles va anomenar 
l’augment salarial dels edils, la recuperació de 
la taxa d’escombraries, la creació d’una plaça 
d’assessor de Serveis i el retall dels espais dels 
grups polítics al Diariet.

El portaveu d’Esquerra Unida a Vinaròs, Manuel 
Villalta va criticar el Pla d’austeritat proposat per 
l’equip de govern i el va qualificar com “un afany 
recaptatori”. Segons Villalta, els membres del 
govern local “s’han augmentat els sous i per això 
ara cal fer caixa”, i va desitjar “que aquest afany no 
siga a base d'apujar els impostos”.
D’altra banda, Villalta va demanar que es depuren 
responsabilitats en el cas Vandowska, pel qual 
l’Ajuntament haurà de pagar més de 2 milions 
d’euros. “Algú en serà el responsable”, va indicar. 
També va assegurar que les hores extra de la Policia 

Local van ascendir a la quantitat de 400.000 euros, 
una despesa que va considerar “molt elevada”. 
A més, va exigir un espai fix per Esquerra Unida al 
Diariet de Vinaròs.
Per últim, els representants de Joves Comunistes 
del País Valencià a Vinaròs, Juanfran Calvo i Vlad 
Baybarov, van denunciar la situació de precarietat 
i de falta d’oportunitats en l’àmbit laboral en què 
es troba la joventut, i van fer una crida a canviar 
la situació des de dins la política, per lluitar per 
l'eliminació de les desigualtats, una societat més 
igualitària i solidària i amb més serveis públics.

Esquerra Unida diu que el 
Pla d’austeritat és només 
per “afany recaptatori”

Presentaran al govern propostes per incloure al Pla d’Austeritat

El PVI demana al govern local que desenvolupe el polígon industrial

Manuel Villalta, amb dos representants de Joves Comunistes
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El portavoz del equipo de gobierno y edil de 
Cultura, Lluís Gandia, ha denunciado que la 

Concejalía de Cultura del anterior equipo de 
gobierno, encabezada por la portavoz del PVI, 
Maria Dolores Miralles, se gastó un total de 930 
euros en rosas para celebrar el día del libro el 
pasado mes de abril. Gandia dijo que la factura 
entró en el ayuntamiento el pasado 26 de agosto 
y desglosó todo su importe. “Lo más sorprendente 
es que el 28 de abril, once días después de celebrar 
el Día del libro, en la factura se especifica que María 
Dolores Miralles, encargó rosas deshidratadas que 
costaron 70 euros”, aseguró Gandia.
El portavoz popular consideró “una frivolidad” gastar 
esta cantidad en rosas en el momento de crisis actual, 
y exigió explicaciones inmediatas al respecto. 
Además, Gandia aseguró que, como edil de 

Cultura, no firmará esta factura y que en la próxima 
comisión pedirá a Maria Dolores Miralles que firme 
ella misma la factura y se haga ella responsable de 
este gasto. “Después de pedir a todas las entidades 
que forman parte de la programación de la Carta 
de Población que reduzcan sus pretensiones 
económicas por la complicada situación por la que 
pasa el Ayuntamiento, no pienso hacerme cargo 
de una factura en rosas de casi 1000 euros por el 
capricho de una concejal”, concluyó. 
Por su parte, la exedila de Cultura, Maria Dolores 
Miralles, indicó que revisará la factura pero 
aseguró que todas las cosas que se adquirieron 
para celebrar la feria del libro “no fueron adquiridas 
por capricho”.

Gandia denuncia que la anterior corporación gastó 930 euros en flores para el día del libro

Andrés Albiol Munera, “Andrus”, rebrà el Grinyó 
Ballester 2011, la més alta distinció que atorga 
l'Ajuntament de Vinaròs cada any per a reconèixer la 
labor en pro de la defensa del patrimoni etnològic, 
la història, les tradicions, els costums o la cultura 
realitzada per algun vinarossenc. El guardó, que 
ha estat concedit per unanimitat, serà lliurat el 29 
de setembre en el saló de Plens de l'Ajuntament, 
durant la jornada central dels actes del 770 
aniversari de la Carta de Població, programació que 
va ser presentada dimecres per l'edil de Cultura 
Lluís Gandia. Gandia va destacar que la figura 
d'Andrus reuneix totes les condicions per rebre el 
XI Grinyó Ballester, atès que durant molts anys va 
mantenir la subhasta tradicional de peix en la llotja 
vinarossenca. A més, des de fa 25 anys col·labora 
desinteressadament en el Setmanari Vinaròs, 
que edita l'Ajuntament, oferint entrevistes, dades 
estadístiques i fomentant el coneixement del món 
pesquer vinarossenc. “Això és impagable, perquè 
estic segur que dintre de diverses dècades, quan 
els estudiosos vulguen conèixer la història del món 

mariner de Vinaròs en els últims anys, acabaran per 
revisar totes aquestes informacions que Andrus ens 
està brindant”, va apuntar l'edil de Cultura. 

Actes 
Els actes del 770 aniversari de l’atorgament de la 
Carta de Població es desenvoluparan des del 19 
de setembre al 16 d'octubre, i oferiran una extensa 
i variada programació, encara que s'ha intentat 
reduir al màxim el pressupost respecte a anteriors 
edicions sense disminuir-ne la qualitat. Entre 
les novetats, destaquen dos actes gastronòmics 
populars que tindran lloc a la pèrgola del passeig 
marítim. El primer serà divendres 30 de setembre 
a les 21 hores i és una fideuà popular, i el segon, el 
16 d'octubre una festa de l'arròs que servirà com 
a presentació de les jornades gastronòmiques 
“Novembre, mes dels arrossos”. Altres novetats 
significatives són que l'equip de govern ha volgut 
donar més rellevància al dia de la Comunitat 
Valenciana amb diversos actes. Entre ells, el 
dissabte 8 d'octubre tindrà lloc una ofrena floral en 

el monument a Jaume I, seguida de la interpretació 
de l'himne de la Comunitat Valenciana, mentre que 
el diumenge 9 d'octubre al matí s’hissarà la senyera 
de la Comunitat Valenciana i posteriorment tindrà 
lloc un acte institucional en el saló de Plens, on 
es procedirà a repartir exemplars de l'Estatut 
d'Autonomia entre els diferents centres educatius 
de la localitat. Finalment, també és novetat el XIII 
Bolsí Taurí de Castelló, que tindrà lloc en la plaça 
de bous. Dansa, teatre i música seran també 
protagonistes en aquest 770 aniversari de la ciutat, 
en el qual també estan programades interessants 
ponències sobre el Compromís de Casp i tota una 
jornada, la del diumenge 2 d'octubre, en la qual els 
Nanos i Gegants de Vinaròs seran protagonistes, 
oferint tallers de fabricació de caps de nanos per 
a xiquets i xiquetes que després podran lluir en 
una cercavila. Gandia va agrair l'esforç de totes les 
entitats que han col·laborat en els actes, destacant 
que “han entès que estem en una difícil situació 
econòmica i havien de fer el mateix encara que 
amb menys diners”.

Presentats els actes del 770 aniversari de la Carta de Població 

Andrés Albiol rebrà el Grinyó Ballester 2011 
Para hacer rampas como la que está 

hecha en el Electro Híper Europa 
(aunque se hagan con buena voluntad) 
más valdría no hacer ninguna, ya que 

para las personas que nos desplazamos 
en silla de ruedas son un peligro las 

rampas así  

HOY POR MÍ... 
MAÑANA PUEDE QUE POR TI 

 
Son muchos años luchando contra las 

barreras y aún se siguen produciendo estas 
situaciones

 
¡SUSPENDIDO EN SOLIDARIDAD!

FOTODENUNCIA

Es un mensaje de Cocemfe Maestrat

X.Flores

Andrus, a la llotja 
de peix. Rebrá el 
máxim reconeixement 
del consistori el 29 
de setembre, en la 
jornada central dels 
actes de la Carta de 
Població
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Eric

Festa

C/ Socors

Tres tristes Tigres

Look modern

Comiat 
de Núria

El pasado 
13 de 
agosto en 
el Hospital 
de Vinaròs 
nació Eric 
Matheu 
Bordes. En 
la foto, con 
sus padres 
Francesc y 
Sonia

Núria es casarà amb el seu nòvio Kristofer, conegut com a Cristo, pel 
que les amigues li van preparar un comiat temàtic amb processó, ciris, 
mantilles, peinetes, tambors…després un canvi de vestuari de monja a 
dimoni, i una gimcana per tot Vinaròs, amb un boy de ‘Caramelo’, passant 
pel karaoke i acabant de marxa. Les xiques van gaudir moltíssim!

Los Tigres del Cervol

Festivitat del carrer dels Socors

De festa 
per 

Vallibona

Mª Ángela Albiol 
encantada amb 

el look que li van 
fer a l'exhibició 

de les 
últimes 

creacions de 
cara al pròxim 

tardor-hivern al 
món de l'estètica
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FelicitatsFamiliars

Cena

Pepito

Felicidades

Boda

Rosa y Julia ya han 
cumplido 5 años y lo 
celebraron con todos su 
amigos y familia. Una tarde 
de juegos en la piscina

Trobada de cosins Carceller
Laia, moltes felicitats! 
I ja en van 12...

La tradicional cena de amigos resultó muy animada

Pepito, de 
vacacions 

per 
Romania

Enhorabuena a Paco y Patri por su enlace matrimonial, y gracias 
a familiares y amigos por la alegría que compartimos.
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Juan Esteller Grañana

Ya llegó septiembre y con él la vorágine de la 
vuelta al cole para todos, para los niños y niñas 
en primer lugar, pero indirectamente para todo 
cuanto les rodea. Cambio de hábitos para toda 
la familia, porque hay que llevar al crío al cole, a 
las 9 de la mañana, si no, lo dejan en el rellano 
hasta las 10. ¡Venga! El abuelo que no se retrase 
-que por cierto nunca se retrasa- para que vaya a 
recogerlos a la salida.
Aunque lo que es peor, los libros de texto, que 
valen un montón. Como decía no sé quien ¡Qué 
cara es la cultura; pero cuánto más cara es la 
incultura! De los libros vale más no hablar. Desde 
mi punto de vista podrían ser mucho más baratos, 
por muchos conceptos, pero sería meternos en 
un laberinto de difícil salida.  
Sin embargo a veces hay muchos padres que 
preguntan a los maestros por algunas lecturas 
adecuadas para los niños y niñas de corta edad, 
cuando empiezan ya a dominar la lectura y 
empiezan a encontrarle el gustillo. Éste es un 
momento ideal para iniciar y fomentar el hábito 
de la lectura, lo difícil es acertar con uno o varios 
libros que “enganchen”. Cuando se acierta, pues 
eso, hemos acertado, si no por lo menos lo hemos 
intentado. A veces los mismos libros para unos 
niños o niñas no responden en otros distintos, 
pero en mi vida profesional ha habido un par 
de colecciones que por lo general han tenido 

siempre mucho éxito entre los escolares de un 
amplio abanico de edades, los de Fray Perico y los 
del Pequeño Nicolás. Los primeros de la editorial 
SM y los segundos de la editorial Alfaguara. Y 
de estas colecciones algunos títulos a modo de 
ejemplo podemos citar, “Fray Perico y su borrico” 
y “Las vacaciones del pequeño Nicolás”
Son unas lecturas que enganchan, no solo a los 
pequeños, niños y niñas, si no a mayores. En 
cualquier librería podemos verlos o en la web 
del colegio Misericordia, http://intercentres.edu.
gva.es/intercentres/12003146/lecturas.htm junto 
con otros muchos títulos, pero con cualquiera 
de los anteriores seguro que acertamos con una 
buena lectura, amena, distraída y que con toda 
probabilidad nuestro hijo o nuestra hija nos va a 
pedir al poco tiempo que le compremos otro.

Lecturas para septiembre

El testimonio gráfico registrado en la pasada 
novillada viene a reflejar que el sistema de 
aprendizaje ya no es a fuerza de golpes, volteretas 
y cornadas. Los jóvenes valores del toreo tienen 
las escuelas para los que quieren aprender el 
oficio, pues el aula proporciona la enseñanza 
necesaria para ser torero sin tener que andar por 
las capeas. Junto al toreo de salón de cada día. 
Y los torerillos desgranaron en nuestro albero 
bellos lances con capote y muleta, mostrando 
cómo se compone la figura y se realiza el temple. 
En Manuel Cuenca afloró el toreo preciso, 
peculiar y con argumento macizo. Deslumbró 
por la magia de su facilidad en el trasteo.

A nuestros amigos holandeses: 
Susan y Et, que celebraron los cuarenta años de 
casados, organizaron una bonita fiesta. Ellos no 
querían regalos, invitaron a sus familiares y amigos y 
les pidieron que en vez de hacerles regalos hicieran 
una donación a Cruz Roja.
Tres voluntarios de Cruz Roja fuimos a esa fiesta, 
dejamos unas huchas en una mesa para que hicieran 
sus donaciones y al final nos hicieron entrega de la 
recaudación que ascendió a 1080 euros. Gracias a 
todos ellos por esa ayuda, en especial a Susan y Et.
Sólo nos queda desearles a Susan y Et una larga vida 
juntos llena de felicidad i amor. Que sus corazones 
sigan latiendo cuando sus miradas se crucen, que 
sientan el rozar de sus manos y estos momentos les 
llenen paz. Felicidades.

Agradecimiento de Cruz Roja de Vinaròs

Imágenes que nos quedaron 
de la pasada novillada

La conquista del terreno le permite a Manuel 
Cuenca ligar con mando y encandilar con 
la expresión del derechazo.

Cuenca rompe la cintura con el natural y 
concentra toda una atención que canta 
virtudes.

 Lance a la verónica cargando la suerte de 
José Ángel Fuentes.

Fuentes dando tiempo para meter al 
novillo en la muleta.

Alejandro Casquero se plantó firme y 
valiente al inicio de faena.

 Casquero corriendo la mano a la perfección 
en el natural.

Juan Chaler
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Aquest joc de parelles és el que va succeir el passat 
cap de setmana, quan vam anar a tornar la visita 
als nostres amics rapitencs. Dintre dels actes de les 
festes i la setmana cultural va tenir lloc la Trobada de 
Gegants de La Ràpita, i allí vam acudir els Nanos i els 
Gegants del nostre poble. Per dinar, quina sorpresa! 
Musclos i estofat!, boníssims els musclos com 
sempre, musclos del “terreno”, i l'estofat exquisit!, 
el dinar de la trobada de La Ràpita, un dels últims 
supervivents, junt amb el dinar de Vinaròs i Les 
Cases, que sobreviu a la crisi, maleïda crisi.
Desprès d'una llarga sobretaula contant batalletes, 

a fer el tom pel poble dels Alfacs, allí on vam 
ballar i dansar fins a la plaça del Cóc, ballada final, 
recordatori de rigor i camí entre La Ràpita i Vinaròs. 
I ja tenim les tres parelles,
També cal comentar com el dia de la Verge dels 
Socors, els nostres joglars, la Colla de Dolçainers i 
Tabaleters de Vinaròs, vam posar la música a tan 
vinarossenc carrer, com tots els anys vam estar ben 
a gust amb la gent del carrer i majorals, un plaer 
estar-hi cada any, una festa que ens indica que 
s’acosta la fi de l’estiu i ens anem mentalitzant en 
el fi de la temporada.

Nanos i Gegants, musclos i estofat, La Ràpita i Vinaròs 

L’Associació Cultural “Amics de 
Vinaròs” ha editat un llibre de José 
Lluís Pascual i Amauri Valls sobre 
un vinarossenc que va ocupar alts 
càrrecs però que és desconegut 
per a molts, el mestre Vicente Valls 
Anglés. El llibre és el número 30 de 
la col·lecció Mare Nostrum i porta 
per títol “Vicente Valls y Anglés, el 
legado de un maestro, 1896-1962”. 
La presentació va tindre lloc dimarts 
a la Biblioteca municipal, en un saló 
d'actes completament ple de gent. 
A més dels autors, un dels quals és 
nét de l'insigne vinarossenc, van 
intervenir Aurelio Martín Najera, de 
la Fundació Pablo Iglesias; Joaquim 

Arnau, un gran filòleg nascut a 
Rossell i pertanyent a l'Institut 
d'Estudis Catalans; i l'alcalde de 
Vinaròs, Juan Bautista Juan. Amauri 
Valls i José Luis Pascual van iniciar 
la seua relació per fer el llibre per 
Internet, ja que Amauri Valls viu a 
Perú. 
El llibre és un pas ferm per preservar 
la memòria de Vicente Valls, que va 
ser mestre, inspector de primera 
ensenyança, catedràtic, pedagog i 
un notable vinarossenc. Nascut en 
una casa del mariner carrer de Costa 
i Borràs, Valls va desenvolupar una 
gran carrera pedagògica però va 
ser empresonat i represaliat per les 

seues idees. Es va demanar per a ell 
pena de mort, i va morir condemnat 
i sentenciat a la terrible pena de 
l’oblit i la degradació intel·lectual 

a Madrid l’any 1962. Els seus fills i 
néts van haver d’abandonar els seus 
pobles d’origen i van intentar iniciar 
una nova vida en altres països.

La Regidoria de Comerç de l’Ajuntament 
de Vinaròs ha organitzat una nova 
activitat per a dinamitzar i promocionar 
el Mercat Municipal de Vinaròs.
Es tracta d’una exposició de 30 obres 
de l’artista Xavier Carrillo on es poden 
contemplar fotografies de Vinaròs i 
Vallibona en què s’ha utilitzat diverses 
tècniques de tractament de la imatge. 
Xavier Carrillo es va iniciar en el disseny 
digital l’any 1999. Al llarg de la seua 
carrera ha obtingut diversos premis 
entre els quals cal destacar el primer 
premi en el concurs de cartells per a les 
festes de Sant Joan i Sant Pere de Vinaròs 
(any 2004) i 4 obres nominades en el 
XI Certamen de Qualificacions d’Obres 
Fotogràfiques de la FEPFI (Federació 
Espanyola de Fotògrafs Professionals) 
(any 2007)
L’exposició fotogràfica es podrà visitar en 
horari comercial del Mercat de Vinaròs 
des del dia 19 de setembre fins al 19 de 
novembre.

Amics de Vinaròs preserva en un llibre la memòria del mestre Vicente Valls Anglés
X.Flores/Redacció

Exposició 
d’aquarel·les

I N A U G U R A C I Ó

26 de setembre de 2011

Casino de Vinaròs

Mirada 
al 
futur

Exposició fotogràfica de Xavier 
Carrillo al mercat de Vinaròs
El Mercat de Vinaròs acollirà una exposició 
fotogràfica de l’artista Xavier Carrillo
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¿Qué tipo de animales se engloban bajo la 
denominación “animales exóticos”?
En medicina veterinaria se utiliza el término 
animal exótico para incluir las mascotas que 
pueden ser llevadas a una clínica veterinaria 
pero que no son perros ni gatos. El veterinario 
de animales exóticos debe estar preparado para 
tratar mamíferos (hurones, conejos, cobayas, 
chinchillas…) aves, reptiles, anfibios, peces 
ornamentales y  invertebrados.

Los cuidados que demandan estas peculiares 
mascotas ¿distan mucho de las necesidades 
diarias de los animales domésticos tradicionales?
Los cuidados son muy distintos si los comparamos 
con el resto de mascotas. Cada especie tiene 
peculiaridades distintas. El alojamiento, la 
alimentación y los cuidados son distintos para cada 
especie, y por eso se aconseja visitar al veterinario 
especialista en animales exóticos para recibir los 
consejos necesarios y más saludables para cada 
una de estas especies.

¿Suelen tener más enfermedades estos 
animales al no estar en su hábitat natural que 
los animales domésticos? ¿La mayoría de estos 
problemas son debidos a que la gente no sabe 
cómo cuidarlos?  

Buena pregunta, la mayoría de animales 
exóticos son de hábitats distintos al nuestro, 
por lo tanto las necesidades serán distintas. 
Más de la mitad de las consultas que se realizan 
en el centro son por un manejo y alimentación 
inadecuados. Antes de comprar un animal 
de este tipo, el propietario debe recibir la 
información adecuada para esa especie. Es 
necesario información acerca de su alojamiento 
(lugar, luz necesaria, ubicación dentro de la 
casa, temperatura….), alimentación, vacunas, 
desparasitaciones…

¿Solemos hablar mucho del abandono de los 
animales domésticos, pero existe también 
mucho abandono de animales exóticos? 
Existe y mucho.

¿A qué se debe? 
El problema empieza el día de su compra, ya 
que no se informa debidamente de esa especie 
en concreto. Por ejemplo, las tortugas de agua 
(conocidas vulgarmente como las de Florida 
o orejas rojas, no se informa que son especies 
que crecen demasiado para estar en un acuario 
pequeño, no se informa que pueden ser agresivas, 
que pueden morder… y terminan abandonadas en 
balsas o estanques. O ciertas aves producen unos 

gritos muy agudos y molestos, lo que produce el 
abandono por la molestia de estos.

¿Qué es lo que más te gusta de tu profesión?
Todo en general, no hay rutinas porque cada 
animal es distinto. Y con cada consulta es una 
motivación, es como investigar a diario ya que 
los animales no te dicen el problema que tienen 
y tú tienes que emplear todos tus sentidos para 
encontrar la solución. 

¿Qué servicios se ofrecen en el Hospital 
Veterinario San Francisco para los animales 
exóticos?
Todos los servicios en general. Medicina interna, 
cirugía, hospitalización en función de la especie 
(terrarios, acuarios, jaulas especiales para aves 
enfermas), servicio de diagnóstico por imagen 
digital, asesoramiento en núcleos zoológicos y 
centros de cría en general.  

¿Cómo definirías las instalaciones?
Muy completas y preparadas para dar un servicio 
adecuado en función de la especie.

¿Cuál es el horario de visitas?
Los martes por la mañana (11:00 a 14:00) y los 
jueves por la tarde (17:30 a 20:30).

El Hospital Veterinario San Francisco cuenta desde 
este mes de septiembre con los servicios del 
veterinario especializado en animales exóticos 
Omar Marín. Marín, que estudió veterinaria en 
la Universidad Autónoma de Barcelona y forma 
parte del grupo de veterinarios consultores 
de Mascotasana Worldwide, tiene una amplia 
trayectoria profesional y está especializado en 
cirugía y anestesia en animales exóticos, veterinaria 
en reptiles, medicina y cirugía aviar y neonatales y 
pediatría en animales exóticos y salvajes.

Omar Marín, 
E N T R E V I S T A

veterinario de animales 
exóticos del Hospital 
Veterinario San Francisco
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En el ámbito de la geografía nos encontramos 
con el campo de la geoestrategia, un elemento 
muy complejo y que con el tiempo ha ido 
evolucionando.
 La obra de la crónica de València 
efectuada por Martí de Viciana (escrita en el siglo 
XVI), es un fiel reflejo de lo que en aquel entonces 
era la organización militar existente en los pueblos 
que éste describe. Un fenómeno muy evidente, 
que observamos en el apartado que el historiador 
dedica a nuestra población, concretamente 
cuando resalta el carácter e importancia que desde 
la perspectiva castrense poseía Vinaròs.
 Para ello, comienza nombrando el arsenal 
y las estructuras defensivas que nuestra localidad 
poseía, añadiendo que “en esta villa para su defensa 
tienen el mejor concierto en las armas y cosas de la 
guerra que tengan otros pueblos del reino...”
 No obstante, la continuación de esta cita 
guarda más elementos de interés, que creemos 
necesarios remarcar, especialmente cuando dice: 
“Y en los vecinos particulares, que son quinientos 
hombres de pelea, tienen cincuenta arcabuces 
sobrados, e cada cual de los vecinos tiene sus armas 
con tanto apercibimiento como si los enemigos 
estuviesen a la puerta. También tienen orden de cinco 
capitanes, con cinco banderas de seda variadas, que 
no son mejores en un ejército real. Con un concierto 
de cuatro alférez, donde cada uno de ellos a su costa 
ha hecho la bandera y el tambor, y en la hora que se 
da la alarma, los alférez y capitanes suben al muro”.
 Desglosando por partes este último 
párrafo, primero observamos que había ni 
más ni menos que 500 hombres de pelea, es 
decir, si partimos de que Vinaròs durante ese 
momento tenía alrededor de 1800 habitantes, 
y aproximadamente la mitad serían hombres 
(900), vemos pues que un 55% de los varones 

vinarocenses servían a la milicia, una cifra bastante 
destacada, que suponemos que englobaría al 
sector de personas en edad adulta.
 Un interrogante que surge en torno 
a dicha cuestión, es si las mujeres tomaban un 
papel adicional a la hora de defender la villa o 
permanecían en sus casas. Hasta el momento 
no disponemos de datos que puedan afirmar o 
desmentir con rotundidad ninguna de estas dos 
opciones, aunque no resultaría nada extraño 
pensar que muchas de éstas llegasen a prestar 
ayuda, interviniendo de alguna forma. 
 Respecto a esta duda, tenemos una 
cita que podría aclararnos un poco este aspecto, 
pues sabemos que durante el ataque del pirata 
Salah Rais en 1545, se dice que el único daño 
producido entre uno de los habitantes fue hacia 
una mujer que perdió un ojo, posiblemente por 
estar presente en la zona de combate durante el 
momento en que éste se desarrollaba.
 Sobre la importancia a una especie de 
“culto hacia la guerra y la seguridad ciudadana” 
por parte de esta milicia, creemos que es muy 
posible que sus componentes pasarían por una 
fase previa de formación y preparación, que 
acababa impregnándose de forma decisiva, en 
su personalidad y manera de actuar. Fenómeno 
que explicaría porqué tal y como literalmente cita 
Viciana “cada cual de los vecinos tiene sus armas 
con tanto apercibimiento como si los enemigos 
estuviesen en la puerta”. Del mismo modo, éste 
autor llega incluso a decir que cada alférez había 
elaborado la bandera y el tambor de cada una de 
las torres que defendía, muestra de ese interés 
ya no sólo en lo que concibe la batalla cuerpo a 
cuerpo, sino que también en un conjunto de 
valores, que nos hacen pensar en esa especie de 
aprendizaje y perfeccionamiento con el que se 
instruía a este cuerpo de defensa local.

 Otro de los elementos que nos 
llaman la atención es la organización que estos 
poseían, pues estaba claramente jerarquizada, 
muestra de que reinaba un orden, planificación 
y consecuentemente, un cuerpo de guardia 
profesionalizado para la época. En el rango más alto 
estaría el justicia de la villa. Tendríamos después 
la figura de capitán, de los cuales se nos dice que 
había cinco. Así como también cuatro alféreces. 
A continuación estaban los soldados, entre los 
que habría que distinguir los novatos y los más 
profesionalizados, siendo estos últimos quienes 
poseerían una mayor preparación (viniendo a ser 
una especie de “fuerza de élite local”), y a quienes 
se les asignarían las tareas más laboriosas. Algo 
nada de extrañar, si tenemos en cuenta que para 
un municipio que ni tan solo llegaba a los 2000 
habitantes, existía todo un entramado militar de 
cargos. 
 Pensamos que por ejemplo, en 
intervenciones como la ayuda de socorro 
efectuada en Benicarló, el día 7 de julio de 1556, 
no es un hecho casual que se estableciese la pauta 
de mandar de forma precisa un escuadrón de 
125 hombres (1/5 parte a caballo y la 4/5 restante 
de arcabuceros). Posiblemente, éstos formarían 
parte de los soldados mejor preparados, ya que 
se trataba de un ataque, en principio cuerpo a 
cuerpo, con unas cifras y distribución concreta.
 Este tipo de cuestiones sobre una 
planificación militar de alto nivel en un modesto 
núcleo como el nuestro, pudo ser más que 
real. Algo que podríamos ver reflejado en otros 
ejemplos, como ocurría en momentos de ataque, 
en los que el justicia de la villa, junto con un alférez, 
se acompañaban de 70 hombres de reserva (que 
funcionaban como una guardia auxiliar, que 
se movilizaban hacia cualquiera de los flancos 
de nuestras torres y muralla, de acorde a las 
necesidades de reforzar posiciones), interviniendo 
en el conflicto, si los altos cargos lo creían necesario.
 Como decimos, el nivel de profesionalidad 
de este cuerpo sería destacado, si tenemos en 
cuenta que sin estar ubicados en una zona de 
fuerte defensa geográfica como es este llano, 
los berberiscos según Borràs Jarque, en ninguna 
de sus incursiones lograron penetrar en la villa, 
algo que no pueden decir la gran mayoría de 
poblaciones litorales.
 También pensamos que no es un hecho 
casual que durante el ataque de Salah Rais (y 
que llevó más de cinco horas), ni tan siquiera se 
registrara una baja en el bando de la milicia, y 
por contra se superaran los dos centenares en la 
parte de los berberiscos (independientemente del 
grosor que se pueda haber dado con el tiempo a 
esta cantidad). Algo que tampoco nos sorprende, 
ya que existen fuentes en las que se menciona la 
eficiencia y disciplina con la que se les impregnaba 
a nuestros antiguos soldados, especialmente 
en los puestos de guardia, pues se sabe por 
documentación, que quienes desempeñaban 
esta tarea (tanto en las torres de la villa como en 
la atalaya de Sòl de Riu), durante su guardia no 
podían estar acompañados de su mujer, animal de 
compañía o cualquier objeto que pudieran distraer 
su labor de control, muestra de la seriedad con la 
que este tipo de trabajos debían realizarse.

David Gómez Mora
La milicia local de Vinaròs durante el siglo XVI
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En un lateral del templo de San Agustín (actual 
Auditorio) pudo verse hasta la guerra del ’36 una 
urna con el cuerpo momificado de Santa Victoria 
en la capilla que se construyó en el siglo XVIII 
cuando se trajo a Vinaròs por barco. Inaugurada 
la iglesia en 1762, en el mes de junio de 1785 
gracias a las gestiones del obispo Lasala llegó 
a Vinaròs el supuesto cuerpo de la Santa desde 
Roma, del cementerio de Lucina donde había 
sido encontrada. El cuerpo de una muchacha 
de 19 años que llegó a Vinaròs en barco, junto a 
un frasco de cristal con su sangre. El cuerpo se 
colocó en el altar mayor. Según el obispo Lasala 
este afirmó en su día que “es deu tindre per cert 

que es el cos de Santa Victoria como ho indica en la 
urna en que fon trovada. Que es deu tindre per cert 
que es de Santa Victoria mártir com ho atestigua 
la redoma de la sang. Que es juí molt probable que 
siga de santa Victoria de la que parla el Martiriologic 
romà del 23 de decembre”. Debemos hacer notar 
que afirma que el nombre venía en la urna, pero 
no en la de cristal, sino en la urna funeraria o 
sarcófago de piedra en que estuvo enterrada en 
las catacumbas. No queda claro que diga que en 
la redoma figurase también el nombre. Lo más 
sorprendente lo hallamos cuando afirma que “es 
muy probable” que el cuerpo sea de la Santa que 
figura en el Martiriológico para el 23 de diciembre. 
Por ello estamos convencidos de que ni siquiera 
se sabe que sea una “mártir”, salvo que la sangre 
sí fuese suya y recogida, curiosa y raramente, en el 
momento del martirio.
Si nos acercamos a la catedral de Burgos y leemos 
su historia, en uno de los textos en referencia a 
una de las capillas de la misma podemos leer 
que: “Únicamente hay transmisión documental 
en fecha temprana, de la capilla de Santa Victoria. 
Según López Mata, el obispo Gonzalo de Burgos 
(1313-1327) trajo en el año 1320, en un viaje desde 

Colonia a Burgos, el cuerpo de Santa Victoria, para 
la cual se habría construido hacia 1328 la capilla 
situada en el segundo tramo de la nave lateral 
norte”. Curiosamente, en Vinaròs también se 
construyó, según proyecto de Frey Pere Gonel, 
una capilla para “nuestra” santa. Se levantó en 
un solar del huerto propiedad de Juan Bautista 
Lasala y del patrón Domingo Cabadés, anexos 
al templo. Se abrieron los cimientos el día 23 
de octubre de 1786, siguiendo las obras hasta 
el 12 de agosto de 1788, en que se dieron por 
terminadas, colocándose ese mismo día la urna 
con el cuerpo en la nueva capilla, que llevó el 
nombre de la santa. Pero, ¿a quién se colocó en 
la capilla? ¿A una santa? La inscripción no lo dice, 
ni siquiera que fuese mártir, solo la existencia de 
su sangre induciría a pensarlo. El obispo Lasala 
no pensamos que lo supiese, y lo consideraba 
una “pía” suposición. No obstante tampoco 
sabemos nada de la Santa Victoria de Burgos, con 
lo cual el enigma queda abierto, sin continuidad 
de solución, salvo la fe popular. De momento, 
entre ambas referencias, nos quedamos con la 
supuestamente “auténtica” que llegó a Vinaròs. 
Aquí, cada uno defiende lo suyo como propio.

CULTURA

Alfredo Gómez Acebes
El cuerpo incorrupto de ¿Santa Victoria?

La trajectòria del músic i compositor vinarossenc 
Carles Santos rebrà un reconeixement en els 
premis Terenci Moix, en un acte que se celebrarà 
el 22 de setembre al Palau de la Música. El director 
grec Theo Angelopoulos rebrà el premi a la 
trajectòria cinematogràfica, i entre la resta de 
premiats d'aquest any cal destacar la fotògrafa 
Colita, premi especial del jurat, l'escriptor israelià 
David Grossman, el periodista francès Jean Daniel, 
i el poeta sirià Adonis (Ali Ahmad Said Esber), 
l'assagista Juan Eduardo Zúñiga, el cineasta Agustí 
Villaronga i la balladora de flamenc Maria Pagès. 
L'acte estarà conduït per l'actriu i actual directora del 
Festival de Teatre Clàssic d'Almagro, Natalia Menéndez, 

i l'actor català i membre del jurat Enric Majó.
Presidirà el lliurament de premis el conseller de 
Cultura, Ferran Mascarell, i el tancaran els membres 
del jurat Núria Espert, Ana María Matute i Josep 
Maria Castellet.

Pròximes actuacions
Carles Santos té previstes vàries actuacions al 
setembre i octubre. La primera és al Mercat de la 
Música Viva de Vic, que se celebra entre el 14 i el 
18 de setembre. 
El 18 d’octubre a les 20 hores al Palau de Congressos 
de Castelló Santos també té prevista una actuació 
juntament amb Inés Borràs.

La trajectòria de Carles Santos serà reconeguda al premis Terenci Moix
Redacció



20

17  setembre  2011

OPINIÓ 

www.ppvinaros.es

Más horas de atención al ciudadano 
Desde el pasado 1 de septiembre, el Ayuntamiento 
de Vinaròs ha ampliado el horario de atención al 
público en una hora diaria. Desde hacía años los 
ciudadanos solamente disponían desde las 10 a 
las 14 horas para presentar sus instancias y realizar 
sus consultas en los diferentes departamentos. 
Ahora, este horario se ha incrementado en 1 hora, 
abriendo el Ayuntamiento sus puertas desde las 9 
de la mañana.
Quizás es una medida que pasará desapercibida 
para muchos vinarocenses, pero cumple con 
nuestro compromiso de poner el Ayuntamiento 
al servicio de los vinarocenses y facilitarles su 
relación con la administración local. Una medida 
con un coste de cero euros pero que sin embargo 
mejora la calidad de la administración local.

Austeridad en el Concurso de cocina 
aplicada al langostino
Cumpliendo con una de nuestras promesas 
electorales el próximo lunes día 19 se celebrará 
la IX edición del Concurso nacional de cocina 
aplicada al langostino, pero este año sin cena de 
gala posterior. Recordemos que el año pasado, con 
PSOE-PVI al frente del Ayuntamiento, acudieron 
poco más de 80 personas a esta cena de gala con 
un precio por comensal de 75 euros y de esas 80 
personas 54 lo fueron invitadas por el anterior 
equipo de gobierno, es decir más de 4.000 euros 
que pagaron todos los vinarocenses.
Apostamos por el concurso, por la gastronomía y 

la promoción del langostino y por eso seguimos 
organizando el concurso, pero hemos eliminado 
esa cena posterior y de esta forma hemos 
conseguido ahorrar al bolsillo de todos los 
vinarocenses más de 4.000 euros que podrán 
destinarse a inversiones y actuaciones mucho más 
prioritarias en época de crisis como la actual.

Mejoras en la seguridad vial
Las concejalías de Gobernación y Servicios 
Públicos no han parado su actividad durante los 
meses de verano para mejorar la seguridad vial en 
nuestra ciudad, realizando más de 50 actuaciones 
que los vecinos venían reclamando desde hacía 
años en algunos casos y que el anterior equipo de 
gobierno no había resuelto.
Se han repintado diferentes calles de nuestra ciu-
dad, se han colocado nuevas zona de carga y des-
carga, se han instalado nuevas zonas reservadas 
para determinados sectores profesionales que ne-
cesitan una especial atención y se han distribuido 
nuevos espejos en los cruces más peligrosos de la 
ciudad para evitar males mayores en un futuro.
Actuaciones pequeñas en inversión pero que pue-
den salvar vidas y que por ello resultan prioritarias 
para este equipo de gobierno que tiene claro que 
los ciudadanos merecen un gobierno que esté tra-
bajando las 24 horas del día.

Actos de la Carta de Població
A partir de la próxima semana nuestra ciudad 
celebrará el 770 aniversario de la Carta de Población 

entregada por Jaume I a los primeros habitantes de 
nuestra ciudad. Desde la Concejalía de Cultura se 
ha preparado un extenso, variado y rico programa 
de actos coincidiendo con esta fecha, pero a pesar 
de no reducir la calidad de la programación se ha 
realizado un importante esfuerzo para reducir al 
máximo el presupuesto.
Es momento de gestionar los pocos recursos 
con los que cuenta el Ayuntamiento y por eso es 
momento de negociar todos y cada uno de los 
actos para intentar reducir sus costes. Este año, 
por primera vez, nuestra ciudad celebrará un 
acto institucional para el 9 de octubre, día de la 
Comunidad Valenciana y que hasta ahora había 
quedado siempre en el olvido de los gobernantes.

Ayudas, convenios y subvenciones
El beneficio de la barra de fiestas de San Juan y San 
Pedro irá destinado a mejorar el traje de las reinas 
del Carnaval. Una ayuda directa de 300 euros para 
cada una de las 32 comparsas y otros 1.500 euros a 
la Comisión Organizadora del Carnaval. 
El Ayuntamiento ha recibido una subvención de 
la Generalitat por valor de 5.000 euros para la 
programación teatral anual, una ayuda que vendrá 
muy bien para seguir manteniendo una política 
cultural de calidad en nuestra ciudad.
Y diferentes entidades y colectivos de Vinaròs 
podrán acogerse a la línea de subvenciones 
culturales dotadas con 10.000 euros para este año. 
A partir de la publicación de las bases en el Boletín 
Oficial de la Provincia se abrirá un plazo de 30 días 
para la presentación de solicitudes.

Una gestión austera y eficaz 
en beneficio de todos

Este pasado lunes el Alcalde, Juan Bau-
tista Juan y el concejal de Educación, 
Luis Adell, acompañados por el dipu-
tado autonómico, Mariano Castejón, 
mantuvieron una entrevista de trabajo 
en la Conselleria d’Educació con el di-
rector general de Ordenación y Centros 
Docentes, Rafael Carbonell. 
En la reunión se trataron temas como 
la construcción del colegio Jaume I y la 
futura Escola Oficial d’Idiomes comar-
cal. Desde el equipo de gobierno vamos 
a seguir exigiendo la máxima celeridad 
para la construcción del colegio Jaume 
I y por supuesto no vamos a renunciar 
a la EOI. Vinaròs merece ambas infraes-
tructuras educativas.
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A la Coalició Compromís compartim una nova 
manera de fer política.
Junts podem aconseguir els canvis que la nostra 
societat necessita per fer-la més lliure, més justa i més 
solidària. I és el nostre desig treballar, des de baix cap a 
dalt, partint de la nostra gent i de les seues aspiracions. 
Per això, et convidem a avançar amb nosaltres. A 
progressar junts. A promoure un canvi junts.
Des del valencianisme progressista, l’esquerra 
renovada i transformadora, i l’ecologisme polític, ens 
presentem com la tercera força política valenciana, 
com l’alternativa que el país necessita. Ens presentem 
sense dependències de ningú, i amb les mans 
netes, perquè no tenim imputats, ni vergonyes que 
amagar. No estem ací per a forrar-nos, ni tampoc per 
a fer mèrits davant de Madrid. Estem al servei de les 
valencianes i els valencians.
Ens presentem avalats per la faena feta des de 
centenars d’Ajuntaments, des del grup parlamentari 

Compromís on hem estat l’oposició clara i contundent 
al govern del PP, on hem portat la veu de la ciutadania 
i la societat civil per parlar dels problemes reals de 
la nostra societat. Avalats pel volum de propostes 
que hem fet en les Corts Valencianes per aconseguir 
un país cohesionat on es garantisca l’autonomia, 
la dignitat i la igualtat de totes les valencianes i 
valencians.
Ens presentem units perquè ja portem anys treballant 
junts, demostrant que en política no tots som iguals, 
treballant al costat del teixit social d’este país, pròxims 
a la ciutadania per escoltar els seus problemes, per 
denunciar les injustícies que pateix i, sobretot, per 
proposar solucions als greus problemes amb què 
la nostra societat s’enfronta. Venim de tradicions 
polítiques diferents, però hem apostat per la voluntat 
de cooperació, la gestió de la pluralitat i el respecte a 
les diferències. Per damunt de les diferències ens uneix 
una visió compartida del País Valencià que volem.

Aquests són els nostres sis diputats a les Corts 
Valencianes del Grup Bloc-Compromís, Josep 
Maria Pañella, Fran Ferri, Mireia Mollà, Juan 
Ponce, Enric Morera i Mònica Oltra. 

Septiembre, mes de asignaturas 
pendientes
Como los estudiantes menos aplicados, los conce-
jales del señor Juan parece ser que han entregado 
los exámenes en blanco, y en consecuencia, son 
acreedores de un suspenso en mayúsculas. 

Creación de empleo
Es inaceptable que el partido que prometía trabajo 
para todos, y en plena campaña turística, haya sido 
incapaz de crear ni un solo puesto de trabajo. 
Perdón, sí que han creado 2 puestos, pero de 
confianza; una como secretaria del alcalde, y 
cuya beneficiaria formaba parte de las lista del 
PP a las municipales. Y la otra plaza, como asesor 
de Servicios, curiosamente su beneficiario, fue 
apartado de las mismas listas, en el último momento. 
Aún estamos a la espera de que el concejal Tárrega 
nos dé unas mínimas explicaciones sobre el papel 
que realiza este asesor en el Ayuntamiento.
Está claro que atrás han quedado las promesas 
electorales ofreciendo trabajo y soluciones a 

todo el mundo. ¿Dónde está la oficina de empleo 
municipal que con tanta urgencia se iba a crear? 
Necesitan mejorar.

Hacienda
En los últimos meses, el concejal de Hacienda se ha 
dedicado únicamente a alarmar a los vinarocenses 
pregonando que las arcas estaban vacías y que no 
se podrían pagar ni las nóminas ni a proveedores si 
no se recibía el dinero del IBI. A final de agosto entró 
en caja este dinero, con lo que se esfuma su excusa 
para decir que en la caja no hay ni un euro. Pero 
no ha salido en bombo y platillo a anunciarlo para 
tranquilizar a la gente, ya que ello les desmontaría 
la excusa de que no hacen nada por culpa de que 
los socialistas les dejaron sin liquidez. 
Necesitan mejorar.

Turismo y fiestas
Toda la programación de actos que se ha realizado 
en este verano, estaba preparada y consensuada 
por el anterior equipo de gobierno del PSPV-PVI; 

las nuevas concejalas de Turismo y Fiestas, solo se 
han tenido que preocupar, hasta el momento, de 
posar bien en las fotos y pasar por caja a recibir 
sus gratificaciones. Suponemos que es mejor así, 
porque tanto en la “nueva” gestión de la barra 
de fiestas y en la preparación y promoción del 
espectáculo Freestyle en la plaza de toros, su 
gestión ha dejado mucho que desear.
Necesitan mejorar.

Educación y Deportes
Estamos un año más en el inicio del curso escolar y, 
como ya es costumbre, los barracones nos siguen 
acompañando, sin que la Conselleria d’Educació 
de la Generalitat Valenciana ponga remedio. 
Mientras nos desmontan la Escuela Oficial de 
Idiomas, tanto el concejal de Educación, el señor 
Adell, como nuestro alcalde, el señor Juan, no 
han levantado la voz por los intereses de Vinaròs 
ante nadie de su partido en València, con miedo 
a recibir una reprimenda. Eso sí, el señor Adell 
también ha salido en las fotos de todos los 
podiums de este verano. Necesitan mejorar.

Tras 3 meses gobernando 
en el Ayuntamiento, han 

paralizado Vinaròs

PP-Vinaròs, el partido de la triple “I”
(Inoperante – Improductivo – Irresponsable)

E l  b o s t e z o  d e  l a  g a v i o t a
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“El que mana vol que els manats siguin dòcils. 
Hem de partir d’aquesta obvietat”. ( J o a n  F u s t e r )

Guia útil per a poder sortir al carrer sense que ens 
caigue la cara de vergonya (2a Part)

http://www.pvi-vinaros.org

Ocho años el PP criticando…
…todo lo del Concurso de cocina aplicada al 
langostino, luego va el Bloc y se le suma tachándolo 
de elitista; pero una vez en el gobierno, ahora el 
PP lo apoya y le reconoce méritos como el de 
que haya servido para que Vinaròs esté dentro de 
la red de turismo gastronómico Saborea España 
que tanto provecho va a dar a la restauración local. 
Al final, ellos tampoco han designado concursante 
a ningún restaurante de aquí, admitiendo ahora 
que de lo que se trata es de abrir fronteras. Lo del 
no hacer la cena en las caballerizas es una cosa de 
la crisis, ya verán como la volverán a hacer, porque 
poco a poco, vienen a lo nuestro,… en todo.

Comienza un nuevo curso,…
…en el que tampoco desaparecerán los barracones. 
El acto inaugural del alcalde, en vez de en un aula 
tal y como toca, hubiera debido hacerlo en un 
barracón como deferencia a los alumnos que los 
sufrirán nueve meses, y la foto le hubiese servido 
para haber reclamado el lunes en Conselleria la 
ampliación del Vilaplana y el quinto colegio.

De seguir esperando…
…a que Educación haga las obras prometidas puede 
que ya no hagan falta porque la crisis y el descenso 
de inmigrantes han hecho que por primera vez 
en años haya descendido la matriculación. 
Manejando tan bien la desinformación, no sería raro 
que el PP justificase los años de incumplimientos 
con uno de sus cuadros gráficos que reflejen las  
proyecciones de la futura escolaridad que digan 
que de seguir bajando ya no harán falta…

…pero mejor que no,…
…porque como envían Diariets a colegios 

de Castilla para que sus profesores vengan a 
Vinaròs el próximo verano, igual se nos reirían 
viendo al alcalde en un barracón. Dicen que 
la iniciativa no ha costado un euro, esperemos 
que no sea porque se les estén enviando los 
Diariets que ya no se venden aquí. Claro que 
es mejor eso que tirarlos a los contenedores de 
papel. Hay que actuar en causa de la caída de 
las ventas que no es por la crisis sino por las 
nuevas maneras establecidas por el director 
dirigido. Está claro que la relación causa-efecto 
coincide en el tiempo.

O sí o sí, las comparsas…
…tuvieron que aceptar la imposición del 
alcalde para el reparto a su manera de lo que 
él dice que han sido los ingresos de la barra 
de las fiestas. Lo positivo es que un dinero que 
ya no iba a ser para el Carnaval, por nuestra 
presión, lo volverá a ser, pero pasando por 
encima de la COC y bajo condiciones. En fin, 
sin comentarios.

Compendio resumido del artículo completo que pueden ver en www.pvi-vinaros.org

El Sr. Gandia 
a Migjorn ens 
retrau moltes 

vegades (equivocant l’enemic) que no ens hem 
presentat a les eleccions, suposem que municipals 
(sí que ho hem fet) i no tenim cap representativitat, 
deu voler dir subtilment que no podem obrir boca. 
Ell quina té anant en una llista tancada? Però no 
és d’ell de qui volem parlar. Volem parlar d’un 
personatge que apareix cada vuit anys, com les 
cares de Belmes, volem parlar de l’elecció per part 
del Sr. alcalde, Juan Bta Juan, del director i de la 
castellanització del nostre volgut “Vinaròs”. Un 
director representant del poder municipal (elegit 
democràticament en les eleccions de maig) que 
deu creure que Vinaròs és una escola de pàrvuls, 
“director” del “Diariet” que amb la teoria del Sr. 
Gandia no hauria d’ocupar aquest càrrec, quines 

eleccions ha guanyat? A part de ser exsenador 
socialista, quins mèrits té el Sr. Juan Esteller 
Grañana si no és fer de para-xocs del poder polític, 
de l’equip de govern. Seran mèrits el que va escriure 
l’octubre del 2000, dient que ensenyar la llengua i 
cultura d’un poble, la nostra i la seva Sr. alcalde, és 
fer “radicals”, o escriure recentment com ha fet a la 
Web de la Conselleria d’Ensenyament parlant amb 
enyor de Franco. Aquest senyor no pot ser director 
d’un setmanari democràtic obert i municipal que 
paguem tots, senyor que no pot fer de censurador. 
Qui escriu és el responsable.  
Per la mateixa raó, si l’ensenyament del català, basc 
i la cultura d’aquets pobles és crear “patriotes”, 
teoria del novell director, doncs ensenyar el castellà 
i les seves expressions culturals seria fomentar el 
feixisme? Clar que no, Espanya té dret a fomentar 
els seus trets culturals i lingüístics, i defensar-

se de l’anglès com ho hem de fer els valencians 
del castellà, que se’ns respecte i no acusar-nos 
públicament de radicals als que defensem i 
fomentem la nostra llengua, per un Sr. mestre que 
pot ser molt bo en la seva professió educativa, 
però amb molt poca capacitat periodística per 
dirigir una publicació democràtica i respectuosa, 
en una societat oberta, com és la vinarossenca, 
que no vol patir quaranta anys més de dictadura 
i censura. Som babaus, acusem a un bon home 
quan el culpable no sabem quin “baile Baila”.
“Vinaròs” 3/9/2011. La Regidoria de Cultura 
mitjançant el Gabinet de Normalització, portarà a 
terme una campanya per difondre el català, farem 
targetes en valencià i el “Diariet”cada vegada més 
castellanitzat. Aquest escrit és un refet de l’original 
censurat pel “director” J. Esteller Grañana. Li hem 
passat la garlopa.

Una vegada identificat al subjecte re-pepero és 
important entendre a què es deu este inexplicable 
comportament i quines causes són les que 
el provoquen. D’entre totes, cal ressenyar les 
següents:
* La catarsis de l’adulador. Fenomen psicològic pel 
que persones de classe mitja-baixa amb recursos 
econòmics limitats acaben pensant que si estan 
amb els qui tenen poder i diners... Alguna cosa 
se’ls apegarà. I malgrat que mai no veuen el més 
mínim resultat positiu al llarg de la vida, els és igual 
i continuen recolzant els rics i poderosos.
* La catarsis del desgraciat. Este desviament psíquic 
està inversament relacionat amb l’anterior i, pel 
mateix procés mental que pensen que la riquesa 

es pot apegar, també creuen que la pobresa es pot 
contagiar. Este és el motiu pel que estos subjectes 
desenvolupen una malaltissa animadversió per 
aquelles persones que encara són més pobres que 
ells com marginats, immigrants, etc. 
De la convivència d’estes dos catarsis en la psique 
d’estos subjectes es deriven actituds com les de 
depreciar l’ensenyament públic i voler dur als 
seus fills a col·legis privats o concertats, parlar als 
seus fills en castellà malgrat que els pares siguen 
valencianoparlants, arremetre amb ràbia contra 
polítics de partits d’esquerres que tenen una 
situació econòmica superior a la d’ells...
També patixen de la síndrome d’Estocolm, ja que 
es troben millor si donen el suport a aquells que de 

seguida que puguen, i gràcies als seus vots, 
retallaran els seus drets, enduriran les condicions 
laborals i els fotran tot el que puguen. Però ells 
contents i pagats. També hi ha sociòlegs que veuen 
certes influències de pràctiques masoquistes que 
més enllà del sexe volen gaudir inflingint-se dolors 
socials i econòmics.         
Però esta no és la meua especialitat i no tinc molta 
informació al respecte.
Amb tot açò ja sou capaços de localitzar als re-
peperos i reconèixer-los.

www.avmigjorn.org

J Esteller Grañana (3) director   Sense batuta

Associació de veïns Migjorn

www.avmigjorn.org
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Esquerra Unida 

Unitat

És una paraula que durant un temps s’ha parlat 
molt d’ella a Vinaròs, però poques  vegades s’ha 
posat en pràctica.
Ja passades les eleccions municipals, i segons el 
punt de vista d’Esquerra Unida, opinarem què ha 
sigut i com s’ha utilitzat per part dels partits polítics 
que es presentaven a les eleccions municipals.
Esquerra Republicana de Vinaròs ha anomenat i 
utilitzat aquesta paraula argumentant el fer una 
força d’esquerres forta, per a que els partits menuts 
d’esquerres no estiguen en mans dels partits grans. 
I ja sabem quin ha estat el seu comportament i 
quin ha sigut el resultat.
El Partit Socialista, considerat com un partit 
d’esquerres, és el partit més gran i encara es 
considera més gran quan es parla d’unitat, ja que 
és aleshores quan imposa les seves condicions i 
no en vol saber res d’unitat abans de les eleccions, 

però sí que l’interessa després de les mateixes per 
aconseguir el seu objectiu.
El BLOC parla d’unitat i d’ajuntaments pro-
gressistes, però vota a un partit, després se’n 
penedix i recolza a un partit de dretes. I no 
se sap quina és la seva unitat, amb qui i per 
a què. Tampoc se sap com reaccionaria amb 
un possible Ajuntament d’esquerres, ja que 
no té un plantejament clar i una ideologia 
definida.
El Partit de Vinaròs Independent no ha parlat 
d’unitat ja que per la seva condició d’independents, 
segons ells han manifestat algunes vegades, 
no volen la unitat i així no depenen de ningú i 
no reben ordres de dalt. Però no han tingut cap 
problema en utilitzar la unitat quan ha calgut per 
assegurar-se un sou i una cadira.
El que no ha parlat d’unitat ha sigut el Partit 

Popular, per què amb qui podia parlar el PP 
d’unitat? Quin dels partits que es presentaven a les 
eleccions podien parlar d’unitat amb el PP?
Però el que ha quedat clar en aquestes eleccions 
municipals és que alguns han utilitzat la paraula 
“unitat” en benefici propi i partidista i pensaven, 
després dels resultats, portar-la a terme, i ja hem 
vist quins han estat els resultats i qui n’ha sigut 
el beneficiat. Com també ha quedat demostrat 
que el Partit de Vinaròs Independent no era tan 
independent, que la cabra més prompte o més 
tard “tira al monte”.
Però bé, Esquerra Unida ja ha manifestat moltes 
vegades que Vinaròs canviarà la seva manera 
de fer política i de governar quan de veritat serà 
realitat la unitat.
I aquest ha estat i seguirà sent l’objectiu d’Esquerra 
Unida de Vinaròs.   
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En esporàdiques ocasions s’ha donat 
alguna cita en la nostra mar d’esta 
espècie de peixos, tan abundants 
en l’oceà Atlàntic, i especial per 
altres latituds un poc més al nord, 
principalment en el golf de Biscaia, 
però a vegades els corrents marins 
poden jugar-li una mala passada a 
algun exemplar, arribant a desorientar-
lo en el seu camí migratori cap a aigües 
més fredes o temperades.
En castellà li criden bacalao, en gallec 
bacallau, en basc bakailo, en francés 
cabillaud, en anglés cod i en alemany 
Kabeljau. El seu nom científic és Gadus 
morhua. 
El bacallà ha sigut durant segles el 
menjar per a la majoria de llars humils, 
en canvi, des de fa unes poques 
dècades, ha passat a ser un plat per 
a poca gent degut al seu elevat valor 
econòmic.
Pertanyent a la gran família dels gàdids 
té un cos robust, hidrodinàmic, esvelt. 
Cap llarg i fort, mandíbula superior 
prominent. Dents disposades en unes 
quantes files en les mandíbules, en 
els premaxil·lars i el vòmer. Posseïx 
un barballó en el mentó amb funció 
gustativa al tindre cèl·lules sensorials, 
i que en argot culinari se l’anomena 
com a cocotxa, sent un deliciós i car 
menjar.
Composició aletes: D1-12-16, D2-14-
25, D3-16-21, A1-16-23 i A2-15-19. 
Les seues escates són cicloïdals i 
caduques.
La seua pigmentació és diversa segons 
l’ambient, però normalment és terrós 
groguenc verdós amb tonalitats grises 
o rogenc, depenent del lloc on mor. La 
cara ventral és blanquinosa. En la seua 
línia lateral se li aprecia una inflexió 
clara a l’altura de les pectorals.
La seua talla pot aconseguir l'1,80 m. i pesar 
70 Kg. amb una longevitat de 25 anys.
Són peixos fisoclists, que no poden 
canviar ràpidament a capes d’aigua 
més superficials, a causa de la dificultat 
que tenen a buidar la bufeta natatòria 
en poc de temps.
La reproducció d’esta espècie i inclús 
raça, que s’acosta per aigües del nord 
de la Península Ibèrica, comença a 
la primavera. La fresa té lloc darrere 
d’una parada nupcial, sent ell qui la 
reivindique amb grunyits agressius, 
de manera que la femella va nadant 
i soltant els òvuls perquè el mascle, 

nadant en posició inferior i quasi 
fregant-la, vaja emetent l’esperma 
perquè es mescle fecundant-los. Així 
fins a quasi deu milions d’ous per 
parella, que pugen a la superfície i 
passen covant-se 2-4 setmanes per 
eclosionar. Els alevins romanen entre 
el plàncton alimentant-se d’algues i 
animals microscòpics. Primer solen 
rondar prop de la costa, en especial 
per àrees de temperatura més elevada 
i l’aigua menys densa, per a portar una 
vida pelàgica. A mesura que creixen 
busquen zones més profundes que 
arriben fins als 600 m. Amb grans 
migracions tròfiques. La seua nutrició 
consistix en clupeids, crustacis i 
mol·luscos. Preferix habitar per aigües 
de l’hemisferi nord, en especial de 0 a 
6º, però segons l’època de l’any acudix 
a llocs més temperats. Després es fa un 
peix nerètic per a viure prop del fons.
Es consumix fresc, salat, fumat, filetejat, 
sec, congelat, etc.
El seu fetge és utilitzat en farmàcia 
amb propietats medicinals al ser ric en 
vitamines A i D, igual que en olis àcids 
i en greixos Omega-3. També s’utilitza 
en assaonat de pells. És un peix blanc 
que es pot guisar de mil maneres, 
inclús cru després de dessalar-lo. De les 
seues 'huevas' fresques o elaborades 
amb sal es fan plats exquisits. La seua 
carn és baixa en greix. 
Ara es pesca a l’arrossegament, amb 
tremall i palangre. Pobles nòrdics i 
víkings ja els pescaven. Els bascos els 
perseguien fins a les costes d’Amèrica. 
Han passat a la història els grans velers 
francesos i espanyols que arribaven 
a les costes de Terranova i soltaven a 
centenars de botets perquè pescaren 
amb llinya este peix, que finalitzada 
la jornada i una vegada a bord sobre 
la coberta el decapitaven, li treien les 
vísceres, l’obrien i separaven l’espina 
per a salar-lo i emmagatzemar-lo en 
el celler. Així després de la campanya 
d’uns quants mesos tornaven replets 
a Europa. La seua extracció activa 
des del segle IX, el seu comerç, el 
desplaçament de flotes fins als 
grans bancs bacallaners, ha suscitat 
nombroses rivalitats. Ara els països 
que en les seues aigües jurisdiccionals 
tenen este peix, el protegixen com un 
bé sagrat d’Estat amb estrictes quotes 
de pesca, i inclús amb denominacions 
d’origen de cara al consumidor.

PESCA

Andrés Albiol
Bacallà

Tranquilas aguas típicas de verano
Desde hace varias semanas la mar se mantiene muy estable, sin 
oleajes pronunciados ni marejadillas, tan solo unos moderados 
vientos de componente sur que elevan un tanto la temperatura, 
igual en el aire como en el mar.
Durante este periodo semanal la extracción pesquera ha sido 
floja en general. El cerco ha pescado poco peix blau a causa de la 
Luna. Los bous en cambio siguen con buenas capturas. Y la flota 
de artes menores, cuando hay tantas calmas seguidas, parece 
como si los peces vieran las redes y no se dejaran pillar tanto.
La pesca de arrastre ha faenado las cinco jornadas hábiles para 
llevar a diario a lonja gran variedad de pescados y mariscos, con 
unas cotizaciones medias de cigala a 30 €/Kg., calamar de 12 a 24 
(según calidad), pescadilla de 5 a 9, rape de 3 a 8, caracol a 14, s. 
punxa y miseria a 10, salmonete de 4 a 7, galera a 4, dorada de 4 
a 14, móllera y burros a 3, aranya, rubios y pota a 2, jurel y caballa 
de 1 a 3 y morrallas hasta 3.
Los cerqueros lo han tenido mal por la fase lunar tan iluminada de 
noche. El lunes navegaron para buscar con el sónar cardúmenes 
de sardina y boquerón y que a la postre no vieron. El martes solo 
una traíña desembarcó 40 cajas de seitó mediano a 37 €/caja (12 
Kg.). El miércoles de nuevo porra. Y el jueves una barca vendió 80 
cajas de 'oro azul' a 40. La procedencia era una de Vinaròs y las 
otras dos estaban en Castellón.
Las barquitas artesanales del trasmallo atrapan poco langostino 
hasta 45 €/Kg., sepia a 9, mabre a 8 y tigre y palaí a 10. Otras calan 
redes de plástico en busca de pagel, valorándose de 4 a 15, corva 
a 5 y roncador a 2. Unas pocas pescan lenguado y rodaballo a 25. 
Un par ha operado al gran fondo rocoso tras la langosta a 40 €/
Kg., bogavante a 24, gallineta a 18, gall a 14, pagre y dentón a 20, 
raya a 4, gatets a 2 y mamones a 3.
El palangre faenó con este arte de anzuelos cerca del litoral para 
subastar poca lubina a 22 €/Kg., lliri y jurela a 3 y sargo a 7.

Tuneladora del Proyecto Castor sobre el muelle transversal
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¿Satisfacción por volver a Preferente?
Evidentemente, es la categoría más 
adecuada para el actual Vinaròs.
Ocho bajas, ¿no son muchas 
queriendo mantener el bloque?
Aunque quiera mantenerse el bloque 
(bajo mi punto de vista se mantiene), 
también es importante buscar un 
equipo más competitivo.
Plantilla corta y justa.
Así es, aunque esperamos todos que al 
final se pueda encontrar algún efectivo 
más.
Solamente han llegado dos de los 
cuatro puntales prometidos.
Sí, pero como he dicho anteriormente 
se está trabajando en ello.
La prioridad sigue siendo un central, 
pero, ¿no hace falta algo más como 
pueda ser un nueve goleador?
Al principio se planteó el equipo 
pensando en fichar un jugador por 
línea, después se hace todo lo que se 
puede.
¿Cuál es el objetivo?
Luchar partido a partido y conseguir 
la permanencia lo antes posible, 
para no vivir experiencias pasadas 
recientemente.
Excepto el Catí, todos los equipos 

vendrán por primera vez al “Nou 
Estadi”. ¿Será una ventaja?
Para algunos será una ventaja, para 
otros no. Evidentemente los buenos 
equipos de fútbol desplegarán mejor 
juego que en el Cervol, esperemos que 
nosotros también.
Por el estado del terreno de juego y 
dimensiones que tenia el viejo Cervol, 
¿lo echaremos de menos?
Eso no se puede decir nunca, aunque 
en el transcurso de algún partido así 
pueda ser. No se puede tener todo.
¿Hasta dónde se puede llegar?
Todo depende de los  
apoyos  económicos, aunque  
desgraciadamente....
Visto lo visto hasta el momento, 
¿qué ha sido lo mejor y lo peor de la 
pretemporada?
Lo mejor las ganas y la ilusión con 
que se afronta la liga, lo peor la 
falta de efectivos que ha hecho que 
los jugadores tengan un desgaste 
importante prematuro.
Que el día de la presentación, un rival 
de inferior categoría, se ponga 0 – 3 y 
aunque luego le empates, ¿No es un 
mal síntoma?
Los síntomas no confirman ninguna 

enfermedad. Pero te diré que este es 
el lado negativo del partido y hubo 
también muchos aspectos positivos
Ya... ¿pero que haya espectadores 
que se marchen antes de finalizar 
el partido y que el revulsivo sea un 
juvenil que ha terminado este año de 
cadete?
Yo, sea cual sea el resultado, nunca me 
he ido antes de hora de un partido. En 
el juvenil hay jugadores jóvenes y con 
muchísima proyección.
¿Cómo ve la categoría?
Difícil, me parece que hay muy buenos 
equipos, esperamos que nosotros 
seamos uno de ellos.
¿Quiénes pueden ser los favoritos a la 
promoción de ascenso y al descenso?
Como te he dicho antes, la categoría es 
difícil y al mismo tiempo muy igualada, 
será el transcurrir de la competición 
quien dicte sentencia y al final ponga a 
cada uno en su sitio. 
¿No es usted el entrenador con 
más años al frente de la banqueta 
“langostinera”?
Eso dicen, en el caso de que así sea, 
sería un honor que soñaría cualquier 
entrenador, entrenar al mejor equipo 
del mundo.

Entrevista a 
Santi Forner

Hoy sábado 17 de septiembre 
vuelve la Volta Ciclista del 
Llagostí, después de no poder 
realizarse en la fecha habitual 
desde su creación, en 1962, 
debido a la celebración de los 
Campeonatos de España en 
nuestra provincia en las mimas 
fechas.
La XLVIII Volta Ciclista del 
Llagostí este año consta de una 
etapa como en años anteriores, 
auque en un principio en el mes 
de mayo se presentaron tres 
etapas que al final, debido al 
cambio de fechas, se queda en 
una etapa.
El recorrido con salida desde 
la calle san Francisco a las 15h 
será el ya clásico circuito de las 
ermitas, tres pasos por nuestra 

ermita de la Misericordia, dos 
por la ermita dels Socors de 
Càlig y dos por la ermita de la 
Font de la Salut de Traiguera y 
con llegada después de 131 Km 
en la calle san Francisco a las 
18:30 aprox. (adjunto horarios).
Desde la Unió Ciclista 
Vinaròs invitamos a todos los 
aficionados. También agradecer 
a todas las personas que hacen 
posible que, año tras año, se 
puedan realizar estos eventos 
como son los voluntarios, motos 
de enlace, Policía Local y Guardia 
Civil de tráfico, Ayuntamiento 
de Vinaròs, así como a 
nuestros socios y las empresas 
colaboradoras. A todos ellos 
muchas gracias.  

Fútbol y atletismo, estrellas de la semana
Sin duda alguna la noticia más destacada de la pasada jornada 
deportiva nos la ha dado el fútbol, con la espectacular y “explosiva” 
victoria del Vinaròs CF en el campo del CD Almenara, al que apabulló 
por un contundente 0-5 que demuestra que los langostineros siguen 
vivos en su marcha ascendente en la complicada liga de Regional 
Preferente.
También el atletismo merece un puesto relevante por la magnífica 
actuación de nuestro atleta local Remigio Queral en la durísima 
prueba de la Volta de Muntanya de Catí, donde logró brillantemente 
el segundo puesto tras un largo esprint con el ganador Cristóbal 
Adell, después de recorrer 21 km con un gran desnivel de 1100 
metros y con una participación de 300 corredores.
Desde aquí damos la enhorabuena a todos por estos éxitos 
conseguidos para nuestro deporte local.

Gaspar Redó
C a p  d ’e s p o r t s

Enhorabuena campeones!

Anuncios breves
El "Setmanari Vinaròs" pone a disposición de los ciudadanos un servicio 

gratuito de anuncios por palabras.  Dichos anuncios deberán contener un 
máximo de 125 caracteres incluyendo los espacios. 

Se enviarán a la dirección: 
 diarietdevinaros@hotmail.es 

y se publicarán durante 2 números consecutivos.  
No se publicarán los anuncios que puedan suponer una publicidad encubierta 

de empresas privadas ni anuncios de actividades u objetos ilícitos. 

Se alquila casita de 45m entre Vinaròs y Colonia Europa 
con jardín i parking. Un dormitorio doble, uno simple, aseo, 
cocina-comedor y trastero-lavadero. 400€

Alquilo piso céntrico 3 
habitaciones en calle Santo 
Tomás. T. 696325514

Busco apartamento céntrico 
amueblado, 2 o 3 habitaciones. 
Contacto: apartamento@hotmail.es
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Rafa Marcos

Fichaje de ida y vuelta

ESPORTS

0 5
CD ALMENARA VINARòS CF

Ya hemos empezado los entrenamientos los lunes, miércoles y 
viernes en el pabellón polideportivo de Vinaròs, a partir de las 
17:00 horas.
La inscripción y cuota anual es de 100 euros para pre-benjamines y 
250 euros para el resto de equipos, la cuota incluye entrenamientos, 
seguro médico, licencia federativa y equipación deportiva.
Categorías; pre-benjamín (2004-05), benjamín (2002-03), alevín 
(2000-01), 
infantil (1998-99), cadete (1997-96), júnior (1995-94).

¿Quieres jugar a baloncesto?

Gaspar Redó

Partidazo y goleada a domicilio

FUtbOL.  Primera Categoría Regional

A primera hora de hace dos jueves se confirmaba 
la buena nueva del fichaje de Alex Real, si se 
hubiese producido por la mañana, habría dado 
tiempo de publicarlo.
Si bien no era el veterano que se buscaba, sí 
cumplía el resto de los requisitos. Su posición 
en el campo es la de pivote defensivo, aunque 
igualmente juega en el lateral o centro de 
la defensa. El mismo jueves ya se ejercitó 
con sus nuevos compañeros y si el mister lo 
creía conveniente podría haber debutado en 
Almenara... pero saltó la sorpresa: El jueves 
entrenaba, el viernes se quedó en casa por 
enfermedad y el sábado retornaba a su tierra. 
Oficialmente sigue siendo jugador langostinero 
ya que el mismo jueves se presentaba su ficha 
en Federación con toda la documentación 
pertinente y no se ha firmado la baja. 
Se supone que los motivos de su marcha son 
porque ha encontrado una oferta de trabajo. 
Bueno, mi gozo en un pozo como se suele decir, 
y habrá que seguir buscando, lastima que al 
club esto le ha causado un gasto. 
Por suerte esta noticia quedó en un segundo 
plano porque lo más importante de la semana 
sin duda alguna ha sido la formidable victoria 
conseguida en Almenara. 
Las claves de la victoria fueron la gran eficacia a 
balón parado (4 de los 5 goles).
La entrada por fin en el equipo de Carlos Isaac, 
que destaca porque hace jugar al equipo y 
además con rapidez. Debe ir a más, pues por 
lesión no ha realizado pretemporada (marcó un 
gran gol de falta, introduciendo el balón por toda 
la escuadra por el palo largo). Y que tras el primer 
gol a la media hora de juego, sin dejar reaccionar 
al contrario, llegasen dos tantos más que dejaron 
sentenciado el partido en el primer acto.
Otra mala noticia era conocer el alcance de la 
lesión de Nacho, que lamentablemente estará 
un buen periodo de baja. Darle ánimos y 
desearle una buena recuperación.
Siguen sin haber noticias sobre los esponsors. 
Según el presidente de los 30000 euros que 
hacían falta para completar el presupuesto, 
10000 ya han llegado a través de dos esponsors 
anónimos y los 7000 de déficit de la temporada 
pasada ya han pasado a la historia.
Hoy volvemos a jugar en sábado a las 18:00 horas, 
no voy a descubrir el potencial del Onda que de 
momento suma sus partidos por victorias. Los 
“Martínez” van a ser los encargados de impartir 
justicia, ya que casualmente el árbitro es el señor 
Martínez Benítez y sus auxiliares son Blasco 
Martínez y Merino Martínez. Sacar algo de La 
Serratella daría un empuje al equipo y a la afición, 
sobretodo en vistas al próximo partido en casa.
También hoy se juegan más partidos como el Vall 
d’Uixó – Almenara (18:00), Benicàssim – Puçol 
(20:15), Alqueries – Altura (19:15) y Vilafamés – 
Almenara (18:00). Esta temporada, muchos son 
los partidos que se juegan en sábado.

Por fin el conjunto langostinero realizó un 
magnífico partido en el terreno de juego de La 
Corona, acorralando desde el principio a un rival 
que, viéndoselas venir, sólo se dedicó a achicar 
balones sacándolos como buenamente podían 
de su área, ante la manifiesta superioridad técnica 
de los jugadores de Santi Forner, que con esta 
importante victoria se catapultan a los puestos de 
cabeza de la clasificación.

CD Almenara: Aitor, Jorge (Rubén), Llamas, 
Alberto (Gabriel), Iván (Sergio), Robert, Fran, 
Vicente (Henri), Alejandro, Antonio y Efraín.

Vinaròs CF: Raul, Pedro, Álex Bueno, Seva, Wifredo 
(Victor Pla), Carlos (González) Agus (Martín), 

Ernesto, Pitu (Bogwzevki), Sergi y Espinosa.
Goles: 0-1 Álex Bueno, min. 27; 0-2 Espinosa, min. 

31; 0-3 Agus, min. 34; 0-4 Espinosa, min.53; 0-5 
Carlos, min.58.

Árbitro: Pablo Jordán. Mostró amarilla al local 
Llamas.
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X.Flores

Sebastián Forner y Antonio 
Serrano de Vila-real, del equipo 
Sin Limites 4x4, con un Toyota 
HJ61, un todoterreno de 24 años y 
de serie, es decir, sin preparar, han 
quedado primeros en coches en 
la Panáfrica Safari Adventure de 
Marruecos. La prueba se celebró 
del 4 al 11 de septiembre, sobre 
seis etapas y atravesando dos 

desiertos. Se da la circunstancia 
de que era la primera vez que 
se presentaban, y también era 
la primera vez que participaban 
conjuntamente ambos pilotos. 
En la prueba participaron 42 
participantes, 10 en coches. El 
benicarlando Jose Manuel Pellicer 
quedó tercero en moto Enduro y 
cuarto en la general. 

El passat 11 de setembre, el Club Triatló Jiji-Jaja va organitzar un triatló d’entrenament 
al pantà d’Ulldecona. Alguns membres d’aquest club es van desplaçar fins al pantà i 
van gaudir d’un dia d’esport i d’un merescut dinar. El recorregut va ser nadar al pantà, 
pujar en bici fins a Fredes i després córrer a peu per la pista del pantà. 

Aunque los entrenamientos se iniciaron el uno de septiembre, siguen 
abiertas las inscripciones, ya que al realizarse el pago mensualmente, 
sólo se paga por los meses que estás inscrito. Puedes consultar 
los horarios en www.escolafutur.es. También puedes consultar 
las categorías y las edades de los alumnos/as necesarias para tu 
inscripción.
Con la misma idea desde la formalización del club, el Futur 09 ofrece 
cuotas claras y sin sorpresas, matrícula a la inscripción y cuotas 
mensuales. Además, para no tener más costes en éste mes de 
septiembre, el club entrega totalmente gratis a todos los alumnos: 
equipación de jugar (camiseta + pantalón + medias), polo paseo, 
chándal, bolsa deporte, camiseta entreno y sudadera de entreno. Los 
familiares de los alumnos sólo se tienen que preocupar de las botas, 
aunque con el Futur – Carnet, le saldrán a buen precio (consulta 
promociones en www.escolafutur.es/futurcarnet).
¡Seguimos creciendo!
Ya hemos empezado la tercera temporada, e intentamos seguir 
mejorando. 
Contamos para ésta temporada con al menos siete equipos, uno de 
Futuritos, dos Pre benjamines, dos Benjamines y dos Alevines.
Hemos organizado una conferencia para ayudar a familiares y 
alumnos.
Colaboramos con Ajuntament de Vinaròs y Vinaròs CF

¿Quieres jugar al fútbol?    
La escuela fútbol base Vinaròs te ofrece la oportunidad de disfrutar 
jugando al fútbol, durante esta temporada 2011/2012 contaremos 
con equipos en todas las categorías, des de minis nacidos en el 
año 2006/2007 hasta juveniles nacidos años 1995/1993, también 
contaremos con un equipo amateur, para que los jugadores que 
no se incorporen al Vinaròs CF puedan seguir practicando el fútbol. 
También hemos hecho un esfuerzo económico, como el año anterior 
para que los más pequeños nacidos en 2006/2007, no les cueste 
nada a los papás que sus hijos puedan  disfrutar del fútbol formativo, 
como hemos comentado en muchas ocasiones solo pagan 100 euros 
y se les descuentan cuando cumplen los 6 años y se les hace ficha 
federativa, también se les entregará un pase a favor para presenciar 
los partidos del Vinaròs CF.
Ya han empezado a entrenar todos los alumnos de la escuela excepto 
los mini benjamines que empiezan el 21 de septiembre, pero si estás 
interesado en formar parte del club de fútbol de tu ciudad, no te lo 
pienses y apúntate.
También queremos recordarles que ya pueden pasar por la tienda 
Extreme, ubicada en la calle San Francisco de Vinaròs, para poder 
probarse la ropa de paseo y realizar el pedido correspondiente.

Entrenos 
Alevines (2000-2001): De 19:00 a 20:30h. martes y viernes.
Benjamines (2002-2003): De 17:30 a 19:00h. martes y viernes.
Prebenj. (2004-2005): De 17:30 a 19:00h. miércoles y viernes.
Minibenjamines (2006-2007): De 17:30 a 19:00h. miércoles y 
viernes.
Les recordamos que están abiertas las inscripciones para jugar en la 
escuela fútbol base Vinaròs la temporada 2011/2012, gratuidad para 
los alumnos nacidos en 2006-2007, para más información pueden 
llamar al telf. 678 465 495 o en la web www.futbolbasevinaros.com.  
Para el resto de alumnos ya pueden pasar por Ruralcaixa, ubicada en 
c/ dels Franciscans, al lado de contribuciones. Para más información, 
telf. 678 465 495 o en la web www.futbolbasevinaros.com

FUtbOL.  Escuela de Fútbol Futur 09 

FUtbOL.  Escola Futbol Base Vinaròs C.F. El vinarocense Sebastián Forner y Antonio Serrano de Vilareal 
gana la Panáfrica Safari Adventure de Marruecos

Triatló al pantà d’Ulldecona
tRIAtLÓ.  Club Triatló Jiji-Jaja Vinaròs

Aún estas a tiempo

La Escola de Futbol Futur 09 Vinaròs, 
mantiene el periodo de inscripción abierto 
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PRIMERA.- OBJECTE DE LA CONVOCATÒRIA. L’objecte 
de la present convocatòria és la constitució d’una 
borsa de treball de formadors /es, per tal de cobrir 
les necessitats de personal del Consell Municipal 
d’FPA, per a impartir els cursos que s’assenyalen a 
continuació.
La Borsa estarà vigent durant l’any escolar 2011/12, 
prorrogable per un any escolar més. La integració en 
aquesta borsa no pressuposarà cap dret adquirit per 
a la contractació.
En funció de les necessitats de personal docent del 
Consell, s’aniran efectuant les contractacions laborals 
temporals dels formadors/es que s’integren a la borsa.
Cas de fer-se efectiva la contractació, el formador/a 
es compromet, a més a més de les funcions pròpies de 
la docència del curs per al que ha estat seleccionat, a:
La cumplimentació sistemàtica dels documents de 
seguiment que li seran facilitats.
L’elaboració d’una memòria d’avaluació del curs 
impartit, segons model facilitat.
L’assistència a les reunions de coordinació que es 
fixen des del Consell.
Promoure la participació del seu grup d’alumnes en 
les activitats transversals.
El procés de selecció es realitzarà a través de concurs 
de mèrits. 
Llocs que es convoquen:
- Formadors/es per a cobrir la docència dels cursos de :
. Gimnàstica de manteniment i tonificació
SEGONA.- NORMATIVA APLICABLE. A la present 
convocatòria i bases se li aplicarà la Llei 7/2007 de 12 
d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic, la Llei 
10/2010, de 9 de juliol, de la Generalitat, d’Ordenació i 
Gestió de la Funció Pública valenciana, el Decret 33/1999 
del Govern Valencià pel qual s'aprova el Reglament 
de Selecció, Provisió de llocs de treball del personal 
comprés dins de l'àmbit d'aplicació de la Llei de la 
Funció Pública Valenciana, la Llei 7/1985  de 2 d'abril 
Reguladora de les Bases de Règim Local, i el Reial Decret 
Legislatiu 781/1986 pel qual s'aprova el Text Refós de les 
Disposicions Legals vigents en matèria de Règim  Local.
TERCERA.- REQUISITS DELS ASPIRANTS. Per a ser ad-
mesos al procés de selecció els aspirants hauran de 
reunir els següents requisits en la data d'expiració del 
termini assenyalat per a la presentació d'instàncies.
. Tindre la nacionalitat espanyola, d’algun dels estats 
membre de la Unió Europea o estrangera en els 
termes establerts a l’art. 57 de la Llei 7/2007, de 12 
d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic.
. Tindre complits 16 anys, i no excedir de l’edat 
màxima de jubilació forçosa.
. Tenir la corresponent titulació per a exercir la 
docència dels cursos als quals s’opta, segons la 
següent classificació: 
Estar en possessió del Certificat d’Escolaritat o equivalent.
. Tindre la capacitat funcional per al desenvolupament 
de les tasques pròpies dels llocs que es convoquen.
. No haver estat separat mitjançant expedient disci-
plinari del servei de qualsevol de les Administracions 
Públiques o dels òrgans constitucionals o estatutaris de 
les Comunitats Autònomes, ni trobar-se en inhabilita-
ció absoluta o especial per a ocupacions o càrrecs pú-
blics per resolució judicial, per a l’accés al cos o escala 
de funcionari, o per a exercir funcions similars a les que 
es desenvolupen en el cas de personal laboral, el qual 
haja estat separat o inhabilitat. En el cas de ser nacional 
d’un altre Estat, no trobar-se inhabilitat o en situació 
equivalent ni haver estat sotmès a sanció disciplinària 
o equivalent que impedisca, en el seu Estat, en el ma-
teixos termes, l’accés a l’ocupació pública.
QUARTA.- PUBLICITAT DE LA CONVOCATÒRIA I BASES. 
Les bases i la convocatòria, una vegada aprovades, es 
publicaran íntegrament en el Setmanari d’Informació 
Local i en el Tauler d'anuncis de l’Ajuntament de Vinaròs.
QUINTA.- PRESENTACIÓ D’INSTÀNCIES. 1. En les 
instàncies els aspirants sol·licitaran prendre part 
en la convocatòria, hauran de manifestar que 
reuneixen totes i cada una de les condicions exigides 
en la base tercera i es comprometran a acreditar-los 
documentalment quan els fóra exigit. Es dirigiran 
a l'alcalde de la Corporació i es presentaran en el 
Registre General de l'Ajuntament o de qualsevol 

de les formes previstes en l'article 38.4 de la Llei 
30/1992 de Règim Jurídic de les Administracions 
Públiques i Procediment Administratiu Comú.
2. El termini de presentació d’instàncies serà del 19 al 
28 de setembre de 2011, ambdós inclosos.
3. Amb la instància, en què es farà constar el nom del 
curs, s'acompanyaran els següents documents, origi-
nals o mitjançant fotocòpia compulsada: 
. DNI o NIE en el cas de estrangers. 
. Títol requerit.
. Currículum vitae.
. Documents acreditatius del mèrits a què fa referèn-
cia la base octava. No es podran considerar més 
mèrits que els que s'aporten en aquest moment.  
. Projecte del curs a impartir en la que s’haurà de 
reflectir: 
. Denominació del curs a impartir
. Objectius a aconseguir
. Continguts
. Activitats temporalitzades per sessions.
. Metodologia
. Recursos necessaris
. Document acreditatiu del pagament de la taxa per 
drets d’examen.
L’import de la taxa, que es fixa en 12€, es farà efectiu 
en règim d’autoliquidació
mitjançant l’imprès establert a tal efecte per l’Ajuntament 
de Vinaròs, i que estarà a disposició dels aspirants a 
l’oficina de Rendes i Exaccions de l’Ajuntament de Vinaròs 
(Pl. Parroquial, núm. 12, baixos). 
SEXTA.- ADMISSIÓ D’ASPIRANTS. 1. Expirat el termini 
de presentació d'instàncies, l'Alcalde dictarà una 
resolució en el termini màxim de 15 dies hàbils 
declarant aprovada la llista provisional d'admesos i 
exclosos. En la dita resolució que es publicarà en el 
Tauler d'Edictes de l'Ajuntament s'indicarà la causa 
de l'exclusió, concedint un termini de 5 dies hàbils 
per a esmena de defectes, si és el cas. Finalitzat el 
termini l'Alcaldia dictarà una resolució aprovant la 
llista definitiva d'admesos i exclosos.
2. Les resolucions que aproven la llista provisional, 
llista definitiva i successives crides als aspirants es 
publicaran únicament en el Tauler d'Anuncis de 
l'Ajuntament.
En la mateixa resolució l'Alcalde determinarà el lloc 
i data de la constitució del Tribunal qualificador i la 
seua composició. La designació dels membres del 
Tribunal inclourà la dels suplents.
SÈPTIMA.- COMPOSICIÓ DEL TRIBUNAL. El Tribunal 
qualificador designat per l'Alcalde estarà integrat 
pels membres següents:
President: Un empleat públic en règim laboral o 
funcionari, designat per la Corporació.
Secretari: El de la Corporació o funcionari d'aquesta  
en qui delegue.
Vocals: Un empleat púbic en règim laboral o 
funcionari, designat per la Corporació.
La designació dels membres del tribunal inclourà la 
dels respectius suplents. 
Tots els membres del tribunal, inclòs el secretari, 
tindran veu i vot.
La pertinença als òrgans de selecció és a títol 
individual i no es pot dur a terme en representació o 
per compte de ningú.
El tribunal podrà disposar la incorporació d’assessors 
especialistes en les seus sessions. 
Els membres del tribunal podran ser recusats pels 
aspirants de conformitat amb allò que preveuen els 
art. 28 i 29 de la Llei 30/1192.
OCTAVA.- SISTEMA DE SELECCIÓ. El sistema de selecció 
es realitzarà per concurs:
Mèrits a valorar
Es valoraran conforme al següent barem:
1 Experiència: Aquest apartat es valorarà fins a un 
màxim de 2’5 punts, d’acord amb el següent:
1.1 Per funcions similars a les que haurà d’exercir, 
en l’àmbit de la docència amb persones adultes en 
l’Administració  Pública, a raó de 0’1 punts per cada 
10 hores de docència.
1.2 Per funcions similars a les que haurà d’exercir, 
en l'àmbit de la docència amb persones adultes en 
l’empresa privada o en l’àmbit de la docència en 

general sobre la matèria a impartir, a raó de 0’05 
punts per cada 10 hores de docència.
1.3 Per experiència en la matèria sobre la qual 
impartirà el curs, fins un màxim de 0’25 punts. 
L’experiència s'acreditarà:
Administració Pública: per mitjà de la presentació del 
certificat expedit per l'Administració Pública en què 
s'han prestat els serveis. 
Sector privat: 
*Treballadors per compte d'altri: per mitjà de 
la presentació simultània dels contractes de 
treball i certificació de l'empresa de les funcions 
desenvolupades, quan aquestes no puguen deduir-se 
dels termes del contracte, així com de certificació o 
vida laboral que acredite haver cotitzat a la Seguretat 
Social en la categoria professional que s'al·legue. 
*Professionals autònoms: llicència fiscal o IAE i 
certificació o vida laboral que acredite haver cotitzat 
a la Seguretat Social en la categoria professional que 
s'al·legue.
2. Titulacions: Només es valoraran aquelles que 
tinguen relació amb el curs a impartir i que no siguen 
requisit per a accedir a la borsa corresponent. La 
valoració màxima serà de 2 punts.
1.1 Llicenciatura (o equivalent).................2 punts
1.2 Diplomatura (o equivalent).............. 1,5 punts
1.3 Cicle formatiu de grau superior (o equivalent) .
1 punt
1.4 Batxillerat (o equivalent)................0,75 punts
1.5 Graduat en Educació Secundària (o 
equivalent).................................................0,5 punts
Els mèrits d’aquest apartat no es computaran 
acumuladament. Es valorarà únicament la titulació 
superior i, en cap cas, es valorarà cap titulació que 
siga requisit per a obtenir-ne una altra.
Les titulacions s’acreditaran mitjançant fotocòpia 
compulsada del títol o del document acreditatiu 
d’haver abonat les taxes acadèmiques per a 
l’expedició del títol. L’homologació de títols haurà 
de ser acreditada pels aspirants, si escau, mitjançant 
certificació emesa per l’organisme competent. 
3. Cursos: Es valoraran fins a un màxim d’1,5 els 
cursos directament relacionats amb els llocs que es 
convoquen, d'acord amb la següent baremació:
3.1. Curs d’Aptitud Pedagògica, impartit, organitzat o 
homologat per un centre o organisme oficial: 0,5 punts
3.2. Cursos oficials de Formació de Formadors, 
impartits, organitzats o homologats per un centre o 
organisme oficial: 
De 25 a 49 hores 0,10 punts
De 50 a 74 hores 0,20 punts
De 75 o 99 hores 0,30 punts
De 100 o més hores 0,50 punts
3.3. Altres cursos relacionals amb les funcions a 
desenvolupar, impartits, organitzats o homologats 
per un centre o organisme oficial (Administracions 
Públiques, Universitats, Col·legis Professionals i les 
Organitzacions Sindicals en el marc de l’Acord de 
Formació Contínua): 
De 25 a 49 hores 0,10 punts
De 50 a 74 hores 0,20 punts
De 75 o 99 hores 0,30 punts
De 100 o més hores 0,50 punts
3.4.Cursos relacionats amb la matèria, organitzats o 
impartits per qualsevol entitat privada, que puguen 
ser valorats a criteri del tribunal: 0,05 per cada 20 hores 
acreditades de formació fins a un màxim de 0,25 punts. 
Els cursos de formació es justificaran mitjançant 
la fotocòpia del títol o certificat el curs on conste 
l’entitat que l’imparteix, organitza o homologa, la 
matèria, el programa del curs i quantitat d’hores. 
4. Projecte : es valorarà la presentació del projecte per 
al curs al qual opta, fins a un màxim de 3 punts. Es 
valorarà, a més a més dels continguts previstos per 
al curs, que la metodologia contemple la implicació 
en el projecte general del Centre d’FPA i les seues 
activitats transversals. 
5. Valencià: es valorarà el coneixement de valencià, 
que s’acreditarà amb la possessió dels nivells oficials 
de la Junta Qualificadora de Coneixements de 
Valencià o equivalents fins a un màxim de 0,5 punts. 
Només es puntuarà el nivell més alt:

5.1 Nivell Oral (A2)..........................................0’125
5.2 Nivell Elemental (B1) ................................0’25
5.3 Nivell Mitjà (C1).........................................0’375
5.4 Nivell Superior (C2)...................................0,5
6. Entrevista: El tribunal en cas de considerar-ho 
necessari, podrà convocar els aspirants per a  la realització 
d’una entrevista curricular que tindrà com a objectiu 
avaluar la idoneïtat de l’aspirant per al lloc de treball 
sol·licitat. La puntuació màxima a atorgar serà d’1 punt. 
El Tribunal resoldrà els dubtes que sorgisquen de 
l’aplicació de les bases i podrà prendre els acords que 
corresponguen per a aquells supòsits no previstos.
Així mateix, es reserva el dret a declarar desertes 
les vacants, si no s'aprecien mèrits suficients. En 
qualsevol cas serà necessari obtenir una puntuació 
mínima d’1’5 punts en l’apartat Projecte per tal de 
poder accedir a la Borsa de Treball.
NOVENA.- BORSA DE TREBALL. Acabada la 
qualificació dels aspirants el Tribunal publicarà la 
relació d'aspirants proposats per a incloure en la 
Borsa de Treball. En cas d’empat en les puntuacions 
finals, es donarà preferència als aspirants que hagen 
obtingut major puntuació en l’apartat de Projecte. 
En cas de persistir l’empat es seguirà el següent 
ordre per desfer els empats: experiència, entrevista, 
titulacions, cursos i valencià. 
Mitjançant Decret de l’Alcaldia es constituirà la Borsa 
de Treball.
Aquesta Borsa de Treball substituirà a l’anterior. 
La pertinença a la borsa de treball de formadors no 
garanteix la contractació d’aquests per a impartir 
l’especialitat corresponent, sinó que únicament 
suposarà el dret a ser cridat seguint l’ordre establert 
en la borsa corresponent. 
El funcionament de la Borsa se subjectarà a les 
següents normes:
1. La inclusió en la borsa es farà pel període 
2011/2012, prorrogable un any escolar més. Les 
contractacions es realitzaran cada any escolar per 
rigorós ordre de borsa.
2. Les persones que siguen contractades per impartir un 
curs, passaran a l’últim lloc de la borsa per a aquell any 
escolar. Igualment es procedirà respecte de les persones 
que no accepten l’oferta de treball. Les persones que 
renuncien al seu lloc de treball un cop iniciades les seues 
activitats, quedaran excloses de la borsa.
3. Cada any escolar es configurarà la borsa conforme 
a la seua disposició inicial. 
4. Per a la resta d’aspectes relatius al funcionament 
de la borsa no previstos en aquestes bases, s’aplicarà 
supletòriament el previst en l'Ordre de Conselleria de 
Justícia i Administracions Públiques de 17 de gener 
del 2006 (publicada en el DOGV núm. 5184, de data 
25 de gener de 2006).
L’Ajuntament es reserva la facultat de deixar sense 
efecte la borsa dins el període per al qual s’estableix 
la mateixa.
El període de contractació estarà en funció del número 
de cursos a impartir i de la seua durada, reservant-se 
en última instància el Consell Municipal de Formació 
de Persones Adultes el dret a modificar la durada 
del contracte en funció de les necessitats del curs. 
Així com, el dret a suspendre’l per falta d’alumnat, i 
quan això es produïsca una volta començat el curs es 
rescindirà el contracte. 
Així mateix, l’Ajuntament es reserva la facultat de 
deixar sense efecte la borsa dins el període per al qual 
s’estableix la mateixa.
NOVENA.- NORMATIVA SUPLETÒRIA. En tot allò no 
disposat en les presents bases s’atendrà ajustar-se al 
que establisquen les Bases Generals vigents aprovades 
pel Ple de la Corporació de l’Ajuntament de Vinaròs.
DESENA.- RECURSOS. Contra la Resolució aprovatòria 
d'aquestes bases, que posa fi a la via administrativa, 
procedeix interposar recurs contenciós administratiu 
davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Castelló, 
en el termini de dos mesos a comptar des del dia 
següent de la seua publicació.
Alternativament i de forma potestativa, es pot 
interposar recurs de reposició davant el mateix òrgan 
que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des 
del dia següent de la seua publicació.

Per Decret d’Alcaldia, de data 14 de setembre de 2011, es van aprovar la convocatòria i les bases que figuren a continuació: 
BASES ESPECIFIQUES PER A LA CONSTITUCIÓ D’UNA BORSA DE TREBALL DE FORMADORS/ES AMB 

DESTINACIÓ AL CONSELL MUNICIPAL DE FORMACIÓ DE PERSONES ADULTES (Convocatòria núm. 10/2011)
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Tramitació de la Targeta daurada
Es comunica a les persones interessades a 
obtenir la Targeta daurada per poder accedir al 
transport públic urbà de manera gratuïta, que el 
proper dia que es durà a terme la seva tramitació 
serà el 7 d’octubre de 2011.
Requisits:
- Estar empadronat a Vinaròs.
- Tindre 65 anys complits
- Presentar el DNI original.
Lloc: Regidoria de Benestar Social, Pl. de Sant 
Antoni, 19-baix
Horari: de 10:00h. a 13:00h.

Diumenge 25 de setembre de 2011, a partir de 
les 10h al carrer Major.
Les puntaires interessades en participar en la 
trobada s’han d’inscriure fins al dimecres 21 de 
setembre a l’Oficina del Consell Municipal d’FPA o 
als telèfons 964 45 38 80 (Ana Pauner) i 964 40 21 
10 (Pilar Frez).   
Després de la trobada hi haurà un dinar de les puntaires 
de Vinaròs. Qui vulga vindre cal que s’inscrigue els 
dimecres d’11h  a 12:30h al Centre d’FPA.
Organitza: Col·lectiu de puntaires de l’Associació 
d’Alumnes del Consell Municipal d’FPA

XII Trobada de puntaires 
de Vinaròs

 Tarifes especials dels pàrquings de Vinaròs
Des de la Regidoria de Comerç de l’Ajuntament de 
Vinaròs volem informar-los de les tarifes especials 
bonificades dels pàrquings de Vinaròs de les quals 
poden beneficiar-se:
1. Pàrquing Plaça de la Mera:
a) Pagament mitjançant targeta de dèbit. 
Les targetes que donen dret a esta tarifa són 
recarregables i es venen al preu de 3 €.
El cost de la recàrrega és de 50 € i dóna dret a un ús 
de 60 hores d’aparcament. Aquesta targeta podrà 
ser utilitzada per qualsevol persona.
2. Pàrquing Passeig Marítim:
a) Abonament total. Comporta la reserva de la 
plaça d’aparcament, amb un número màxim de 50 
places. L’import d’este abonament és de 60 €/mes.
a)Pagament mitjançant targeta de dèbit. 
Les targetes que donen dret a esta tarifa són 
recarregables i es venen al preu de 3 €.
El cost de la recàrrega és de 50 € i dóna dret a un ús 
de 60 hores d’aparcament.
Aquesta targeta podrà ser utilitzada per qualsevol 
persona.
3. Pàrquing Plaça de Río Cuarto
a) Abonament laboral. És vàlid des de les 8:00h fins 
les 21:00h de dilluns a dissabte. El seu cost és de 
30 €/mes.
El primer abonament es realitzarà a la Tresoreria 
de l’Ajuntament i és obligat domiciliar la resta de 
pagaments. 

Por esta Comisión de Agricultura se comunica 
a los agricultores del término municipal de 
Vinaròs que se inicia la campaña contra la 
mosca de la fruta (Ceratitis Capitata Wied 2011), 
para las variedades tempranas de cítricos 
(Navelina, Tomatera, Orogrande, Clementina 
fina, Washington Navel, Clemenules, Newhall, 
Caracara, Salustiana y Nova). 
Las personas interesadas en dicho tratamiento 
deberán presentar los escritos, según el siguiente 
detalle: 
1.- Instancia donde consten los datos del 
propietario (apellido y nombre del agricultor, 
DNI, dirección, teléfono, etc.).
2.- Variedades citrícolas que se pretende tratar.
3. - Ha. de la finca y término municipal en que 
se encuentra.
4.- Situación (polígono-parcela) dentro del 
término municipal.
5.- Antigüedad de la plantación.
El plazo para la presentación de instancias 
será desde el 12 hasta el 27 de septiembre 
(ambos inclusive), y deberán presentarse en las 
dependencias de los Servicios técnicos de este 
Ayuntamiento (Plaza San Telmo s/n – Edificio 
Pirulí 1er. piso), dirigidas a la Comisión de 
Agricultura.

Cursos de pràctica esportiva 
Antics alumnes: Les persones que hagen estat inscrites 
en algun dels següents cursos l’any 2010/11 podran 
confirmar la continuació per al mateix curs durant 
2011/12 els dies 19 i 20 de setembre de 10 a 14h. 
Gimnàstica de manteniment
Gimnàstica de tonificació
Aeròbic
Step
Tai-txí
Ioga
Nous alumnes: Els nous alumnes podran inscriure’s a 
les places que queden dels cursos anteriors a partir 
del dia 21 de setembre de 10 a 14h.
Cursos de boixets, tall i confecció, i entrenament 
de la memòria
Antics alumnes: Les persones que hagen estat 
inscrites en algun dels següents cursos l’any 2010/11 
podran confirmar la continuació per al curs 2011/12 
el dia 23 de setembre de 10 a 14h. 
Nous alumnes: Els nous alumnes podran inscriure’s a 
les places que queden dels cursos anteriors a partir 
del dia 26 de setembre de 10 a 14h.
Passeig de Colom, s/n · 12500 Vinaròs · 

Telèfon 964 407 493 · consellepa@yahoo.es
Per a la resta de cursos les inscripcions s’obriran 
a partir dels dies: 
Dimarts 27 de setembre, de 10 a 14h, Informàtica: 
Introducció a la informàtica, Windows + Word, 
Internet i correu electrònic, disseny de pàgines web, 
Power point, comptabilitat informatitzada.
Dimecres 28 de setembre, de 10 a 14h: Valencià per 
a estrangers i preparació per a les proves de la Junta 
Qualificadora de Coneixements de Valencià (nivells 
oral, elemental i mitjà)*.
Dijous 29 de setembre, de 17 a 20h : Accés a CFGS 
(part comuna), castellà per a estrangers.
Dilluns 3 d’octubre, de 10 a 14h:  Balls de saló, 
sevillanes, dansa oriental i la veu com a instrument.
Dimecres 5 d’octubre, de 10 a 14h: Bonsai, cuina, maqui-
llatge, autoestima i habilitats socials, fotografia, patchwork.
Dijous 6 d’octubre, de 17 a 20h: Anglés i italià
*Nota: Els cursos de valencià superior s’iniciaran al gener. 
La seua inscripció s’obrirà el 15 de novembre de 2011.
Informació sobre el procés d’inscripció:
Es donaran 2 fulls de matrícula com a màxim per 
persona i curs.
Els cursos de pràctica esportiva són excloents, és a 

dir, es podrà optar només a un d’ells. Només es podrà 
matricular a més d’un d’aquests cursos si sobren places. 
Una vegada emplenat degudament el formulari de 
matrícula s’haurà d’abonar l’import corresponent 
a l’oficina del Banc de València de Vinaròs (C/ St. 
Francesc). La matrícula no és definitiva fins que 
no es paguen les taxes. El pagament ha de fer-se 
obligatòriament dins el període assignat.  
En cas de fer el pagament per transferència o en 
alguna altra oficina del Banc de València, caldrà 
que ens porteu el justificant a l’oficina del Consell 
Municipal d’FPA dins del període de pagament. 
Les taxes només es retornaran bé per causes 
motivades per la mateixa organització (anul·lació 
de cursos o canvis d’horaris), bé perquè l’interessat 
causa baixa abans del començament del curs, amb 
substitució de la seua plaça. 
El Consell Municipal d’FPA es reserva el dret de fer 
qualsevol canvi o modificació sobre la programació 
i en aquest cas posarà en avís a les persones 
interessades. 
A partir del 10 d’octubre l’horari d’inscripció serà de 
dilluns a dimecres d’11:30h a 13:30h, i dijous de 18 a 20h.
Consulta els horaris dels cursos a www.epa.vinaros.es

Regidoria de Benestar Social informa:

Comisión de Agricultura informa:

L'Ajuntament informa:

L'Ajuntament informa:
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Subscriviu-vos a 
El Diariet
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TELÈFONS D’INTERÉS
Ajuntament 964 40 77 00
Aigües de Vinaròs 964 40 77 67
Ambulatori (cita prèvia)
Ambulatori (urgències)

964 47 75 00
964 45 57 57

Biblioteca 964 45 95 90
Casal Jove 964 40 03 14

Contribucions  964 45 47 52
Cultura  964 40 79 61
Creu Roja Vinaròs                964 45 94 64    
Ecoparc / Recollida de mobles  964 40 78 03
Emergències 112
Emergències ambulància                670 00 89 32
Ermita de Vinaròs                964 45 68 47
Escola d’Art 964 45 38 02
Escola de Música 964 45 62 03

Gruas y taxis Jaime Bas, S.L. · 24 horas 964 40 11 11
Guàrdia Civil 964 40 71 40
Hisenda 964 40 22 11
Hospital (centraleta i habitacions) 964 47 70 00
Hospital (cita prèvia) 964 47 71 60
Infodona 964 45 64 52
Informació i Turisme/OMIC 964 45 33 34
INSS (Seguretat social) 964 45 13 50
ITV 902 12 00 13
Participació Ciutadana 900 50 63 76
Patronat d’Esports 964 45 46 08
Patronat de Turisme 964 45 52 53
Policia Local 964 40 77 04
PROP 964 456 234 / 012
Ràdio Taxi Vinaròs 964 45 51 51
Recollida d’animals perduts 964 45 00 07
Registre civil 964 45 28 77
Registre de la propietat 964 45 18 14
SERVEF (Oficina d’ocupació) 964 45 05 16
Serveis Socials 964 45 00 75
Taxi Lorca 600 600 333
Víctimes de la violència de génere 016

Parròquia arxiprestal de l’Assumpció: Laborals: 9.00 i 20.00 h. 
Festius: 9.00, 12.00 i 20.00 h. Los domingos a las 10.30 h.
Convent Divina Providència: Laborals: 19.30 h. Festius: 9.30 h.
Parròquia de Santa Magdalena: Laborals: 8.30 i 19.30 h. Dissabte: 19.30. 
Diumenge: 9.00, 11.30 i 19.30h
Sant Roc: Dissabte: 20.30h (juliol i agost)
El Carme dels Mariners: Festius: 10.15 h
Residència de Sant Sebastià: Laborals: 9.00 h. Festius: 10.00 h
Església Evangèlica (St. Josep 69): Diumenges: 11.00 h, Dimarts estudi 
bíblic: 20 h 
Església Evangèlica (av. Tarragona): Dijous: 20.30 h. Diumenge: 11.00 h 

HORARI DE MISSES

AUTOBUSOS
 VINARÒS - BARCELONA
De dilluns a divendres: 5.55, 6.55, 8.35, 13.15, 15.15 i 17.15. 
Cap de setmana i festius: 6.55 i 17.15
BARCELONA - VINARÒS
De dilluns a divendres: 10.00, 13.00, 15.00, 16.30, 18.00, 19.30 i 21.30. 
Dissabtes: 11.00, 16.30  i 21.30 Diumenges i festius: 11.00 i 21.30. 
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · HIFE
 VINARÒS-CASTELLÓ
Per autopista diari: 8.30, 15.00 i 22.00 (Av. Llibertat i Hospital)
Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.20, 13.20 i 19.05 (Av. Picasso) 
Per N-340 diumenges i festius: 13.20 i 18.50 (Av. Picasso)
Tots els autobusos surten 10 min. abans del parc de les Caterinetes
CASTELLÓ-VINARÒS
Per autopista diari: 6.20, 13.00 i 20.10 (arribada Hospital, 
Picasso). Per N-340 de dilluns a dissabte: 8.15, 13.20 i 19.00 
(arribada Av. Picasso). 
Per N-340 diumenges i festius: 8.50 i 16.20 (arribada Av. 
Picasso)
*Confirmeu l’horari al 964 40 19 36 · AUTOS MEDITERRÁNEO

 VINARÒS-MADRID

MADRID-VINARÒS

Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 02 09 99 · AUTO RES

 VINARÒS-SARAGOSSA
Diari: 7.00 i 15.30
SARAGOSSA-VINARÒS
Diari: 10.45 i 15.30
Parada: Av. Llibertat
*Confirmeu sempre l’horari al telèfon: 902 11 98 14 · 

 VINARÒS-CASTELLÓ (continua a València)
De dilluns a divendres: Vinaròs 7.30, Castelló 8.45, València 
9.45
Dissabtes: Vinaròs 7.30, Castello 9.30,València 10.30
 VALÈNCIA-CASTELLÓ-VINARÒS
De dilluns a divendres: València 13.30, Castelló 15.00, Vinaròs 
17.00
Dissabtes: , València 14.00, Castello 15.00,Vinaròs 17.00
 VINARÒS-TORTOSA
De dilluns a divendres: 5.55, 7.00, 7.45, 10.30, 13.00, 15.00, 
15.30, 17.00, 18.00, 19.00 i 19.45
Dissabtes: 7.00, 7.45, 9.00, 10.30, 15.30, 17.00 i 18.30
Diumenges i festius: 7.00, 9.00, 15.30 i 17.00
TORTOSA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.15, 8.25, 11.30, 13.15, 14.25, 14.30, 
14.45, 17.30, 19.00, 19.05, 19.45, 21.15 i 23.15
Dissabtes: 6.15, 8.25, 10.35, 13.15, 14.25, 17.00, 19.00 i 19.05
Diumenges i festius: 10.35, 13.15, 14.25, 18.30, 19.00 i 19.05
 VINARÒS-ULLDECONA-STA. BÀRBARA-TORTOSA
De dilluns a divendres: 8.45 
TORTOSA-STA. BÀRBARA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 14.45
 VINARÒS-ULLDECONA-LA SÉNIA-ROSSELL
De dilluns a divendres: 12.30 i 17.00 
ROSSELL-LA SÉNIA-ULLDECONA-VINARÒS
De dilluns a divendres: 6.17 i 7.30
Parada: Av. Llibertat

 VINARÒS (AV. PICASSO) - ST. MATEU - CATÍ ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

VINARÒS HOSPITAL ST. JORDI TRAIGUERA CANET LA JANA ST. MATEU XERT ANROIG CATÍ
8.00 8.05 8.20 8.30 8.35 8.55 Continua a Morella
13.30 13.35 13.50 14.00 14.10 14.35 14.20
16.00 16.05 16.20 16.30 16.40 16.55 Continua a Morella
18.15 18.20 18.35 18.45 19.00 19.10 19.25 19.45 19.50 20.00

CATÍ - ST. MATEU - VINARÒS  (AV. LLIBERTAT I CATERINETES) ·  De dilluns a divendres no festius · AUTOS MEDITERRÁNEO

CATÍ ANROIG XERT ST. MATEU CANET LA JANA TRAIGUERA ST. JORDI HOSPITAL VINARÒS
6.30 6.40 6.45 7.00 7.25 7.35 7.40 7.45 8.00 8.10

Sortida de Morella 8.00 9.00 9.15 9.25 9.35 9.50 10.00
14.45 15.00 15.10 15.20 15.35 15.45

Sortida de Morella 16.00 17.00 17.15 17.25 17.35 17.50 18.00

AUTOBUSOS VINARÒS - BENICARLÓ - PENÍSCOLA
      VINARÒS (Església)-BENICARLÓ-PENÍSCOLA
6.45, 7.30, 8.00, 8.30, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 
12.30, 13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 
17.30, 18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30 i 22.00
*Els autobusos surten 10  minuts abans del Parc de les 
Caterinetes

PENÍSCOLA-BENICARLÓ-VINARÒS (Av. Llibertat i Caterinetes)
7.30, 8.15, 9.00, 9.30, 10.00, 10.30, 11.00, 11.30, 12.00, 12.30, 
13.00, 13.30, 14.00, 14.30, 15.00, 15.30, 16.00, 16.30, 17.00, 17.30, 
18.00, 18.30, 19.00, 19.30, 20.00, 20.30, 21.00, 21.30, 22.00, 22.30 i 
23.00. *Tots els autobusos tenen parada a l’Hospital

AUTOBUSOS URBANS

Telèfon de confirmació d’horaris: 902 24 02 02

TRENS A BARCELONA TRENS A CASTELLÓ I VALÈNCIA 

 7.10
 11.25

 14.31
 15.38
 18.20
 18.36
18.52
 21.29

22.02

VINARÒS BARCELONASORTIDA
Reg. Exp.
Talgo

Talgo
Alaris
Arco
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

Talgo

 10.06
 13.41

 16.37
 17.39
 20.51
 20.51
 22.08
 23.46

23.58

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari

diumenge

NO dg.

 8.00
 9.31
 8.10
 11.00
 12.00
 13.25
 15.00
 17.00
 18.45
 19.00
19.33

Arco
Reg. Exp.
Regional
Alaris
Talgo
Regional
Talgo
Talgo
Regional
Alaris
Reg. Exp.

 9.55
 12.19
 8.27
 12.52
 13.49
 13.55
 16.47
 18.57
 19.02
 21.28
22.28

diari
diari

diari
diari
diari
diari
diari

diari
diari

dissabte

Sortida de

Talgo
Regional
Talgo
Alaris
Regional
Arco
Reg. Exp.
Talgo
Alaris
Regional
Talgo

diari
diari

diari
diumenge

diari
diari
diari
diari
diari

diumenge

diari

només fins a Tort.

 7.20
 8.28
 9.56
 12.19
 12.53
 13.50
 13.56
 16.48
 18.58
 19.03
21.29

Reg. Exp.
Reg. Exp.
Arco
Reg. Exp.
Alaris
Talgo
Reg. Exp.
Talgo
Talgo
Reg. Exp.
Alaris

 8.14
 9.21
 10.34
 13.18
 13.37
 14.25
 14.48
 17.25
 19.40
 19.56
22.10

diari
dissabte

diari
diari
diari
diari
diari
diari

diumenge
diari

diari
només fins a Tort.

ARRIBADAARRIBADA VINARÒSBARCELONA SORTIDA VINARÒS CASTELLÓ
 9.05
 10.17
 11.21
 14.18
 14.30
 15.15
 15.48
 18.21
 20.25
 20.50
23.02

VALÈNCIA
 09:52
 10.35
 12.57
 15.05
 16.10
 16.50
 17.00
 17.07
 20.50
 20.10
20.19

VALÈNCIA
 10.41
 11.30
 13.50
 15.51
 17.10
 17.44
 17.57
 18.00
 20.48
 21.02
21.20

CASTELLÓ
 11.25
 12.29
 14.31
 16.36
 18.10
 18.19
 18.52
 18.35
 21.28
 21.53
22.02

VINARÒS

diumenge
procedeix d’ Ulldec.

procedeix de Tort.

Arribada aSortida de Arribada a Sortida de Arribada a Arribada a Sortida de Sortida de Arribada a

procedeix de Tort.

NO ds.-dg.

només fins a Tort.

només fins a Ulldecona

Cerrajero 24h ·  Vimar 667 60 70 86

 ZONA NORD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 8.10, 
9.15, 9.55, 11.05, 11.45, 12.55, 13.35, 14.45, 15.25, 16.35, 17.15, 
18.25, 19.05, 20.15
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 7.30, 8.30, 9.35, 
10.15, 11.25, 12.05, 13.15, 13.55, 15.05, 15.45, 16.55, 17.35, 18.45, 
19.25, 20.35
DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Av. Picasso per Llibertat)- Zona nord (Deveses): 9.10, 
9.50, 11.00, 11.40, 12.50, 16.40, 17.20 i 18.30
Zona nord (Deveses) – Vinaròs (Església): 9.30, 10.10, 11.20, 
12.00, 13.10, 17.00, 17.40 i 18.50

 ZONA SUD
DE DILLUNS A DIVENDRES
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 7.50, 8.50, 10.35, 
12.25, 14.15, 16.05, 17.55, 19.45
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 8.00, 9.00, 10.50, 12.40, 14.30, 16.20, 18.10, 20.00

DISSABTE, DIUMENGE I FESTIUS(*)
Vinaròs (Església)- Zona sud (Aiguadoliva): 10.30, 12.20, 18.00
Zona sud (Aiguadoliva per Colònia Europa) – Vinaròs (Av. 
Llibertat): 9.00, 10.45, 12.35, 16.30, 18.15

(*)Els diumenges i festius només hi haurà servei durant els mesos de juliol i agost

00,30 10,30 16,00Vinaròs
07,00 17,30 22,35Madrid

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

01,00 08,00 15,00Madrid
07,55 15,10 21,35Vinaròs

DIUMENGES DIARI DIARI EXPRÉS

Cerrajero 24h ·  La solución rápida 627 849 392

Consell Municipal de Formació de Persones Adultes: 
964 45 30 44
964 40 74 93

Centre de Formació de Persones Adultes “Llibertat”: 

Gas butà 964 45 11 24

FARMÀCIES DE GUÀRDIA
HORARI DE GUÀRDIES

de 8 a 24 hores · Fora d’aquest horari 
contacteu amb la Policia Local: Tel. 964 407 704

17 setembre GUIMERÀ pl. Parroquial, 11

18 setembre ADELL av. Pius XII (cant. Picasso)

19 setembre SANZ c. Pont, 83

20 setembre VALLS zona turística nord, 11

21 setembre MATEU c. Sant Francesc, 103

22 setembre TORREGROSA av. Llibertat, 9

23 setembre MARTÍNEZ av. País Valencià, 15
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